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Nepomucké noviny

Foto na titulní straně: Nikola Gregoriades s maminkou Janou Gregoriadesovou, 
foto Taneční škola GREGORIADES.

Žáci ZUŠ si užili japonský workshop
Město Nepomuk se ZUŠ Nepomuk zorganizovaly v pátek 10. 
ledna klavírní seminář pro žáky umělecké školy. Lektorkami 
semináře byly japonské klavíristky Yoshimi Kawamura a Seiko 
Kotchi, které spolupracují například i se členy České filharmo-
nie v Praze. Žáky seznámily s výukou v Japonsku podle metody 
Klause Lunze. Na závěr zahrály dvě koncertní skladby.

foto Pavel Motejzík

Děti z dětského domova oslavily Vánoce U Zeleného stromu
Rodina Sochorova s pomocí svých přátel jako každoročně uspo-
řádala vánoční večer pro děti z Dětského domova Nepomuk v sále 
hotelu U Zeleného stromu.

Chceme tímto poděkovat za krásné zážitky a dárky pro děti.

foto fb DD Nepomuk

Výtopna se představila Toulavce
V neděli 19. ledna odvysílala Česká televize v pořadu Toulavá 
kamera reportáž o modelové železnici v bývalé výtopně ve Dvorci. 
Tuto nemovitost odkoupil spolek Výtopna Nepomuk v čele s Jaro-
slavem Navrátilem a pustili se do její záchrany. Na ploše zhruba 
25 m2 je zde k vidění 170 lokomotiv a asi 120 vozů a osm součas-
ných členů spolku model železnice dále rozšiřuje. Do budoucna 
plánují i železničářské muzeum.

Pořad je dostupný v iVysílání na webu ČT.

Zdroj: www.NaCestu.cz

foto Vít Pátek

Aktuální číslo novin vždy od 1. dne v měsíci 
ke stažení na http://noviny.nepomuk.cz.
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Máte ‑li nějaký příspěvek i s fotografií, námět, 
návrh, připomínku, kritiku, napište nám na adresu 
redakce nebo na e ‑mail: noviny@nepomuk.cz.
Pokud si nepřejete v novinách zveřejnit své jméno, je možné 
příspěvek podepsat pseudonymem či zkratkou, ale redakce by 
měla mít možnost vás kontaktovat. 
Na anonymní příspěvky bez adresy či jiného kontaktu 
na jejich pisatele reagovat nemůžeme. Názory 
dopisovatelů nemusí vyjadřovat stanovisko redakce. 
Neoznačené články a fotografie jsou redakční.
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Vážení spoluobčané, milí čtenáři,

únor by měl být nejchladnějším měsícem, 
díky čemuž dochází ke zklidnění pracovních 
činností, a je také měsícem plesů. Pro děti 
je to čas pololetního vysvědčení a prázdnin.

Ne vždy to tak ale je, o čemž svědčí roz-
běhlé investice, jejichž plán na celý rok vám 
v novinách předkládáme. Představujeme 
vám také dotační programy města pro 
letošní rok.

Že naše městská média neděláme špatně, 
potvrzují ocenění, o kterých vás informu-
jeme na této straně.

Odpadové hospodářství se stává velmi 
drahou položkou rozpočtu a pokud odpady 
nechceme zdražovat, potřebujeme také 
pomoc z vaší strany. Co dokáží někteří 
jedinci, okomentují nejen fotografie, ale také 
zaměstnanci technických služeb a měst-
ské policie.

Rozhovor do tohoto čísla poskytl pan 
Nikola Gregoriades a  zavede vás do 
světa tance.

Všechny zprávy nemohou být jen veselé 
a tak vzpomeneme na zesnulou paní Špe-
tovou, která byla nejstarší občankou Plzeň-
ského kraje, a bohužel výrazně mladšího 
zemřelého, Jiřího Koloucha, který se zaslou-
žil o nález a vyzvednutí trosek Liberatoru 
na Dubči.

Rád bych také poděkoval končící šéfre-
daktorce Nepomuckých novin paní Staň-
kové za její práci. Nepomucké noviny jsou 
její nedílnou stopou a toto číslo je poslední 
pod jejím vedením. Veliké díky a spoustu 
úspěchů v novém zaměstnání přeji za celé 
vedení města.

Další, komu bych chtěl srdečně podě-
kovat za jeho dlouholetou práci a nasazení 
pro město, je končící vedoucí technických 
služeb pan Jiří Hulec. Čistota města, stav 
veřejné zeleně, příprava akcí a úklid po nich, 
to vše řídil tento muž v pozadí. 
Také jemu přejeme klid, pohodu 
a všechno dobré do dalších let.

Přeji všem hezké počtení 
a klidný únor.

Vladimír Vokurka,
starosta města Nepomuk

Slovo starosty Nepomucké noviny i facebookový 
profil zabodovaly

Nepomucké noviny získaly 1. místo v krajském kole 5. ročníku soutěže radničních 
zpravodajů Radniční listy roku 2024, vyhlášené společností Kvalikom. Celostátně se 
umístily na 13. místě ze 156 hodnocených periodik vydávaných municipalitami od 2 do 
10 tisíc obyvatel. 
Podle hodnocení město Nepomuk vydává zpravodaj, který si dlouhodobě udržuje nad-
průměrnou kvalitu. Porota na něm ocenila osobité zpracování, kvalitní texty, prak-
tické informace a originalitu. Dále velmi dobrý přesah do všech sfér života ve městě, 
a to včetně místních spolků, sportovních klubů, zájmových organizací či vzdělávacích 
institucí a též edukativní texty. Grafické zpracování zpravodaje považuje za ukázkový 
případ, jak v dnešní době přistoupit k modernímu zpracování tištěného média.

Rovněž facebookový profil Nepomuku se umístil na 1. místě v krajském kole 5. roč-
níku soutěže radničních sociálních sítí Zlatý lajk. V celostátním kole, kde bylo hodno-
ceno 89 profilů, byl patnáctý. I zde se jedná o sociální sítě municipalit od 2 do 10 tisíc 
obyvatel. Kvalita obsahu je dle hodnocení velmi nadprůměrná, komunikace vstřícná 
a aktivní. Nechybí veškeré důležité praktické informace, ale i zábavné či odlehčené 
příspěvky, frekvence publikování obsahu je dostatečná, zároveň ale stránka nepubli-
kuje zbytečně příliš často. 

Více informací najdete na www.kvalikom.cz.

Zveme občany na zasedání zastupitelstva města 
Nepomuk, které se bude konat 13. března. Další 
informace jsou dostupné na webu města.
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Platba poplatku za komunální 
odpad a poplatku ze psů  
ve městě Nepomuk v roce 2025
Sazba poplatku za komunální odpad pro rok 2025 činí:
• 990 Kč za poplatníka / za nemovitost

Poplatek ze psů platí držitel psa
Sazba poplatku za kalendářní rok 2025 činí:
• 600 Kč za kalendářní rok a každého psa v bytových domech,
•  200 Kč za kalendářní rok a každého psa v bytových domech, 

jehož držitel je osoba starší 65 let,
•  150 Kč za kalendářní rok a každého psa v ostatních nemovitostech.

Způsob úhrady poplatků:
Město Nepomuk nezasílá složenky za komunální odpad a za psy!
Nájemci městských bytů i členové společenství vlastníků byto-
vých jednotek si budou poplatek za rok 2025 za odpad hradit sami 
přímo na účet města, na pokladně MěÚ Nepomuk nebo v poplat-
kovém automatu.
Termín splatnosti poplatku: nejpozději do 28. 2. 2025

•  Poplatek lze platit hotově nebo kartou na podatelně městského 
úřadu, nám. A. Němejce 63 – přízemí budovy A, nebo v poplat-
kovém automatu – nám. A. Němejce 64 – přízemí budovy B.
Při platbě na pokladně je nutné uvést své jméno, trvalé bydli-

ště a rodné číslo.
Úřední hodiny:
pondělí: 7:30–11:30, 12:00–17:30
středa: 7:30–11:30, 12:00–17:30
čtvrtek:  7:30–11:00

•  Další možnost platby poplatků je převodem z účtu nebo složenkou.
Číslo účtu příjemce: 19 - 725 628 399 / 0800
Variabilní symbol: každému občanovi byly vygenerovány variabilní 
symboly popřípadě i QR kódy, které se používají od roku 2024 
k identifikaci plateb za komunální odpad i za psy.

V případě, že jste si variabilní symboly či QR kódy z roku 2024 
neuchovali, obraťte se osobně, telefonicky či e-mailem na níže 
uvedené kontakty. 

Podatelna Městského úřadu Nepomuk, nám. A. Němejce 63, pří-
zemí budovy A, tel.: 371 519 711, e-mail: podatelna@urad-nepomuk.
cz nebo tel.: 371 519 772, e-mail: dana.vanikova@urad-nepomuk.cz.

Z jednání zastupitelstva města Nepomuk (ZMN) 9. ledna:

•  ZMN schválilo podání žádosti o dotaci do programu Národní 
sportovní agentury na akci „Víceúčelové hřiště Nepomuk“ 
a povinnou finanční spoluúčast ve výši min. 30 % celkových 
způsobilých výdajů.

Dne 4. listopadu 2024 vyhlásila Národní sportovní agentura 
(NSA) výzvu 20/2025 Regiony 2025 – investice nad 10 mil. Kč – 
technické zhodnocení, zacílenou na podporu sportu místního 
významu, zaměřenou na technické zhodnocení již existujícího 
sportovního zařízení. Městu Nepomuk se tak opětovně naskytla 
možnost požádat o dotaci na projekt „Víceúčelové hřiště Nepo-
muk“ z prostředků NSA, a to na rekonstrukci stávajícího dlou-
hodobě nevyhovujícího sportovního areálu, přičemž k realizaci 
projektu již existuje pravomocné stavební povolení.

Město zahájilo v souvislosti s vyhlášenou dotační výzvou zadá-
vací řízení k výběru dodavatele stavby s tím, aby se v případě 

Dotační tituly Plzeňského kraje 
pro rok 2025 končící v únoru 

Odbor kultury, památkové péče a cestovního ruchu
•  Č. 1 Zachování a obnova památkové hodnoty a podstaty nemo-

vité kulturní památky nebo národní kulturní památky 2025 
(17. 1. 2025 0:00 – 17. 2. 2025 17:00)

•  Č. 2 Dotace na restaurování ohrožených nemovitých kulturních 
památek – děl v exteriéru 2025 (17. 1. 2025 0:00 – 17. 2. 2025 17:00)

•  Č. 3 Dotace na restaurování varhan, které jsou součástí nemovité 
kulturní památky 2025 (17. 1. 2025 0:00 – 17. 2. 2025 17:00)

•  Č. 4 Dotace na podporu zhotovení projektové dokumentace, sta-
vebně historických, archeologických a dalších průzkumů nemo-
vitých kulturních památek 2025 (17. 1. 2025 0:00 – 17. 2. 2025 17:00)

•  Č. 1 Obnova původního řešení nemovitostí a drobných staveb 
na území památkových rezervací a zón 2025 (17. 1. 2025 0:00 – 
17. 2. 2025 17:00) 

•  Č. 2 Záchrana a obnova staveb drobné architektury dotvářejících 
kulturní krajinu 2025 (17. 1. 2025 0:00 – 17. 2. 2025 17:00)

•  Č. 3 Dotace na zhotovení a instalaci kopií sochařských děl či 
jejich souborů v exteriéru 2025 (17. 1. 2025 0:00 – 17. 2. 2025 17:00)

•  Č. 4 Podpora tvorby plánů ochrany památkových rezervací 
a památkových zón 2025 (17. 1. 2025 0:00 – 17. 2. 2025 17:00)

•  Podpora kultury v Plzeňském kraji pro rok 2025 (17. 1. 2025 0:00 
– 17. 2. 2025 16:00)

•  Podpora rozvoje cykloturistiky a cyklistické dopravy v Plzeňském 
kraji v roce 2025 (27. 1. 2025 0:00 – 17. 2. 2025 12:00)

Odbor fondů a programů EU
• Inkubace firem (2025) (1. 2. 2025 0:00 – 7. 2. 2025 12:00) 

Odbor dopravy a silničního hospodářství
•  Podpora výstavby cyklostezek, cyklotras a specializované cyk-

listické infrastruktury v Plzeňském kraji v roce 2025 (3. 2. 2025 
0:00 – 28. 2. 2025 23:59)

Odbor regionálního rozvoje
•  Program stabilizace a obnovy venkova Plzeňského kraje 2025 (3. 

2. 2025 0:00 – 17. 2. 2025 12:00)

Pravidla a další dotační tituly na webu: dotace.plzensky-kraj.cz

Lukáš Mácha, specialista DSO

uzavření smlouvy o dílo s vybraným dodavatelem zvýšilo bodové 
hodnocení při podání žádosti o dotaci. Dne 20. prosince 2024 
rozhodla Rada města Nepomuk o výběru nejvhodnější nabídky, 
dodavatelem bude společnost SWIETELSKY stavební s. r. o. 
s nabídkovou cenou cca 30 milionů Kč včetně DPH.

•  ZMN schválilo realizaci projektu a podání žádosti o dotaci na 
projekt „Budování kapacit dětských skupin“ s názvem Novo-
stavba pro dvě dětské skupiny v Nepomuku, výzva č. 31_24_150 
z Národního plánu obnovy, v předpokládané výši celkových 
nákladů 19,4 milionů Kč včetně DPH, včetně nezpůsobilých 
nákladů. Projekt bude realizován na pozemcích p. č. 280/2, p. č. 
280/4, p. č. 280/5 v k. ú. Nepomuk. Spoluúčast města z rozpočtu 
by měla činit cca 3,5 milionu Kč bez DPH.
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Městské dotační programy 2025

Zastupitelstvo města Nepomuk schválilo dne 12. prosince 2024 
pravidla pěti městských dotačních programů pro rok 2025. Na 
tyto dotační programy má město Nepomuk v rozpočtu připraveno 
celkem 1 100 000 Kč.

1. Podpora volnočasových aktivit dětí a mládeže
Cílem dotačního programu je podpora smysluplného trávení vol-
ného času cílové skupiny. Dotační program je určen na podporu 
celoročních volnočasových (sportovních, vzdělávacích, kulturních 
aj.) aktivit pro děti a mládež prostřednictvím organizovaných 
skupin, spolků a nestátních neziskových organizací.
Možní žadatelé:
Spolky a nestátní neziskové organizace působící a se sídlem na území 
města Nepomuk, které provozují kroužky či oddíly pro děti do 18 let. 
Počet dětí v jednom kroužku 5–25.
Výše dotace:
Celková alokace v dotačním programu: 220 000 Kč
Příspěvek na kroužek dle počtu dětí a  celkového počtu poda-
ných žádostí.
Termíny dotačního programu:
1. 2. 2025 – 28. 2. 2025 – podávání žádostí o dotace 
30. 6. 2025 – nejzazší lhůta pro rozhodnutí o přidělení dotace
31. 12. 2025 – konec lhůty pro předložení vyúčtování a závě-
rečné zprávy
Administrátor:
Petra Voblizová
Telefon: +420 606 032 707, e-mail: petra.voblizova@urad-nepomuk.cz 
2. Podpora kulturních akcí 
Cílem dotačního programu je oživení kulturního dění ve městě Nepo-
muku. Grantový program je určen na podporu kulturních akcí a umě-
leckých aktivit realizovaných ve městě Nepomuku. 
Možní žadatelé:
Fyzické a právnické osoby působící na území města Nepomuk.
Jeden žadatel může podat v tomto programu nejvýše tři žádosti.
Výše dotace:
2 000 – 20 000 Kč. Maximálně 80 % uznatelných nákladů na realizaci 
projektu. Celková alokace v dotačním programu: 120 000 Kč
Termíny dotačního programu:
1. 2. 2025 – 28. 2. 2025 – podávání žádostí o dotace 
30. 6. 2025 – nejzazší lhůta pro rozhodnutí o přidělení dotace
31. 12. 2025 – konec lhůty pro předložení vyúčtování a závě-
rečné zprávy
Administrátor:
Ing. Petra Šašková 
Telefon: +420 371 580 337, e-mail: petra.saskova@urad-nepomuk.cz 
3. Podpora sportovních akcí 
Cílem dotačního programu je rozvoj sportovních aktivit, společen-
ského života a aktivního životního stylu. Dotační program je určen 
na podporu sportovních akcí, turnajů a soutěží pořádaných ve městě 
Nepomuku a jeho nejbližším okolí.
Možní žadatelé:
Spolky a nestátní neziskové organizace působící a se sídlem na území 
města Nepomuk.
Jeden žadatel může podat v tomto programu nejvýše tři žádosti.
Výše dotace:
2 000 – 20 000 Kč. Maximálně 80 % uznatelných nákladů na realizaci 
projektu. Celková alokace v dotačním programu: 120 000 Kč
Termíny dotačního programu:
1. 2. 2025 – 28. 2. 2025 – podávání žádostí o dotace 
30. 6. 2025 – nejzazší lhůta pro rozhodnutí o přidělení dotace
31. 12. 2025 – konec lhůty pro předložení vyúčtování a závěrečné zprávy
Administrátor:
Petra Voblizová
Telefon: +420 606 032 707, e-mail: petra.voblizova@urad-nepomuk.cz 

4. Podpora činnosti spolků a neziskových organizací
Cílem dotačního programu je rozvoj místního spolkového života 
a občanské společnosti. Program je určen na podporu činnosti spolků 
a nestátních neziskových organizací, které působí a mají sídlo ve 
městě Nepomuku. 
Možní žadatelé:
Spolky a nestátní neziskové organizace působící a se sídlem na území 
města Nepomuk.
Jeden žadatel může podat v tomto programu nejvýše dvě žádosti.
Výše dotace:
2 000 – 45 000 Kč. Maximálně 80 % uznatelných nákladů na realizaci 
projektu. Celková alokace v dotačním programu: 340 000 Kč
Termíny dotačního programu:
1. 2. 2025 – 28. 2. 2025 – podávání žádostí o dotace 
30. 6. 2025 – nejzazší lhůta pro rozhodnutí o přidělení dotace
31. 12. 2025 – konec lhůty pro předložení vyúčtování a závěrečné zprávy
Administrátor:
Ing. Jaroslav Somolík
Telefon: +420 371 519 735, e-mail: jaroslav.somolik@urad-nepomuk.cz 
5. Obnova historického jádra města Nepomuk
Cílem programu je podpora obnovy a rehabilitace historických staveb 
nebo jejich částí neprohlášených za kulturní památky ležících na 
území města Nepomuk, a to zejména v ploše historického jádra města 
s důrazem na zachování památkových hodnot dotčených objektů 
a historického rázu sídla. Nově je možné žádat o dotaci i na domy 
(postavené do r. 1945), které neleží ve vlastním historickém jádru 
města. Mohou být i v jádrech původních vsí Dvorec a Huť anebo kdeko-
liv jinde, pokud jde o architektonicky či památkově hodnotné objekty.
Možní žadatelé:
Fyzické osoby vlastnící nemovitost postavenou do roku 1945, která se:
(1) nachází na území historického jádra města Nepomuku. Jedná se 
o plochy se specifickou regulací vymezených Územním plánem Nepo-
muk (Textová část s. 82 – 02.3/E – Historické jádro města). Vymezení 
dotčených ploch je vyznačené v grafické části Územního plánu Nepo-
muk (N02 – Hlavní výkres);
(2) nachází na území historických jader původních osad Dvorec 
a Železná Huť. Jedná se o plochy se specifickou regulací vymezených 
Územním plánem Nepomuk (Textová část s. 82 – 02.3/D – Tradiční 
zástavba vesnic). Vymezení dotčených ploch je vyznačené v grafické 
části Územního plánu Nepomuk (N02 – Hlavní výkres);
(3) vyznačuje dochovanými památkovými hodnotami či výjimečnými 
architektonickými nebo urbanistickými kvalitami.
Výše dotace:
20 000 – 150 000 Kč. Maximálně 60 % uznatelných nákladů na rea-
lizaci projektu. Celková alokace v dotačním programu: 300 000 Kč
Termíny dotačního programu:
1. 3. 2025 – 28. 3. 2025 – podávání žádostí o dotace 
30. 6. 2025 mezní termín pro konečné rozhodnutí o přidělení dotace 
1. 9. 2025 konec lhůty pro žádost o stanovení termínu závěrečné 
kontroly 
17. 11. 2025 konec lhůty pro předání závěrečného vyúčtování společně 
se stanovenými doklady 
Administrátor:
Eva Járová Honsová 
Telefon: +420 371 519 743, e-mail: eva.jarova@urad-nepomuk.cz

Podrobnější informace k jednotlivým městským dotačním pro-
gramům pro rok 2025 jsou zveřejněny na webových strán-
kách města Nepomuk (https://urad.nepomuk.cz/mestsky-urad/
mestske-dotacni-programy/)

Jaroslav Somolík, vedoucí odboru sociálních věcí a zdravotnictví, 
pověřený vedoucí odboru finančního a majetkového Městského 
úřadu Nepomuk
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Je známou pravdou, že prostředí, ve kterém žijeme, má zásadní vliv na 
to, jak se cítíme, a dokonce i na to, jak se dokážeme soustředit na práci. 
Nepořádek a chaos neprospívá nikomu. Je jisté, že někdo je na pro-
středí, ve kterém žije, citlivější, jiný, tak říkajíc, snese víc. Stejně jako 
se musejí na udržování pořádku shodnout členové jedné domácnosti 
(pokud se ovšem nechtějí trvale hádat), musejí se na něm shodnout 
i obyvatelé měst a obcí. Náš domov nekončí na prahu našeho bytu 
či domu. Naším domovem je celé město, a tak bychom také k němu 
měli přistupovat. Pečovat o něj a udržovat v něm pořádek, abychom 
se v něm všichni cítili dobře a měli z něj radost.

Každodenní maratón
Každý den ráno vyráží na svou pravidelnou objížďku města tým 
pracovníků technických služeb města Nepomuk, pan Vladimír 
Rund s panem Pavlem Šůsem. „Jezdíme každý den a objíždíme 
koše ve městě, které bývají zvláště po víkendu a také v létě hodně 
plné. V Nepomuku a ve Dvorci jich je dohromady 80,“ vysvětluje 
Pavel Šůs. „Kolem košů naštěstí nepořádek většinou nebývá, ale 
poměrně často v nich nacházíme pytle s domácím odpadem. Ty 
ale patří do popelnic, rozhodně ne sem. Koše na odpadky slouží 
k odložení drobného odpadu, který vám zůstane v ruce: papírky 
od nanuků, plechovky od pití apod.,“ zdůrazňuje.

Kromě vysypávání košů má ale tato dvojice spoustu dalších 
úkolů, mezi které bohužel patří i neustálý úklid kolem kontejnerů 
na tříděný a komunální odpad. „U kontejnerů je opravdu ten nej-
hrubší nepořádek,“ potvrzuje Vladimír Rund. „V zimě to bývá lepší, 
s příchodem jara se situace vždy rapidně zhorší, a proto chceme 
právě teď apelovat na občany Nepomuku, aby se nad svým cho-
váním zamysleli,“ dodává.

Jen třídit nestačí
Pro některé občany fakt, že odpad roztřídí a odnesou ke sběr-
ným nádobám, znamená, že už „mají splněno“. Tak tomu ale není. 
Odpad je potřeba do nádob vložit, a navíc správným způsobem. 
„Problémem není to, že by odpadu bylo moc, ale že jsou lidé líní 
ho umisťovat tam, kam patří, a způsobem, jakým mají. Často se 
nám stává, že například u zvonů na sklo, které jsou poloprázdné, 
leží odložené celé kartony s lahvemi. Není to nic jiného než poho-
dlnost lidí, kteří nejsou ochotni lahve z krabic vyndat a po jedné 
je naházet do zvonu,“ říká Vladimír Rund. 

„Největší problém je ale s papírem. Ve čtvrtek kontejnery vyvezou 
a v pondělí už jsou zase plné a papíry se válí všude okolo. Zrovna včera, 
v pondělí, jsme odvezli do sběrného dvora tři tuny papíru. Část jsme 
posbírali ze země a část jsme preventivně vyndali z již plných kon-
tejnerů, abychom je uvolnili, protože další svoz bude až za dva týdny. 
To by nemuselo být, kdyby se lidé naučili velké krabice rozřezávat 
a kartony sešlapávat. Když se do kontejneru hodí celé, vejde se jich 

tam pár a kontejner je plný. Když se ale krabice rozřežou a sešlapou, 
vejde se jich tam dvakrát i třikrát víc,“ zdůrazňuje.

„A kdyby jenom to,“ doplňuje Pavel Šůs. „Občas se tam najdou 
věci! Například vloni jsme našli ve Dvorci v kontejneru na papír 
podomácku vyrobený autogen i s bombičkami. Mezi papírem jsme 
ale už objevili i mrtvou slepici. A podobných kuriozit bych tu mohl 
vyjmenovat mnohem víc.“

Abychom ale nezapomněli na plasty – i zde je potřeba vynaložit 
trochu námahy. Nádoby na plasty ve tvaru zvonu lidi nutí, aby do 
nich vhazovali plastové lahve jednotlivě. Do velkých kontejnerů 
ale dávají celé plné pytle nesešlapaných lahví, čímž je zaplní velmi 
rychle. „Pro pytle s plasty funguje v Nepomuku jednou měsíčně 
samostatný svoz, vždy první sobotu v měsíci. To je velmi dobrá ini-
ciativa. Mimo tento svoz by se ale lahve opravdu měly vždy z pytlů 
vyndat a co nejvíc sešlápnout,“ říká Vladimír Rund. 

Město není sběrný dvůr
Vedle kontejnerů se ale nacházejí i věci, které jednoznačně patří do 
sběrného dvora. Typicky starý nábytek nebo spotřebiče, které již 
dosloužily. „I o tento typ odpadu se staráme, i když bychom vlastně 
nemuseli. Děláme to již automaticky a zabírá nám to spoustu času. 
A město s tím má další náklady. Nehledě na to, že je to dřina. Všechno 
totiž děláme pouze a jen ručně,“ doplňuje Pavel Šůs. 

Do sběrného dvora by ale občané měli vozit i velkoobjemový 
tříděný odpad. Je špatné, když někdo střádá tříděný odpad doma 
a pak se rozhodne ho vyhodit a zaplní s ním sám celý kontejner 
najednou. To není nic jiného než bezohledné chování vůči ostat-
ním spoluobčanům. I ve sběrném dvoře je přeci možné tříděný 
odpad uložit na správné místo, odkud poputuje k recyklaci stejně 
jako z barevných sběrných nádob.

Pomáhat budou i krytá kontejnerová stání
Nepomuk má velmi rozsáhlou síť odpadových stanovišť, a pro-
tože i pro vedení města je důležitý vzhled Nepomuku, rozhodlo se 
postupně vybudovat krytá stání pro separovaný odpad. V každém 

zprávy

Text: Andrea Cejnarová, Renata Kutáková
Foto: Vladimír Rund, Andrea Cejnarová

Naše město, náš domov

Přeplněné kontejnery na tříděný odpad, kolem nich nepořádek. To je bohužel již dlouhou dobu 
realita našeho města. Určitě nejvíc o tom vědí pracovníci technických služeb města Nepomuk, 
pan Vladimír Rund a pan Pavel Šůs. Jaký je jejich pohled na pořádek ve městě? Co to vlastně 
obnáší a, v neposlední řadě, co můžeme udělat proto, aby se situace zlepšila?
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Upozornění Městské policie Nepomuk

Někteří lidé si zvykli odhazovat odpadky mimo vyhrazená 
místa. Je pochopitelné, že každá domácnost občas vyprodu‑
kuje odpad, který se nevejde do popelnic. Může to být suť při 
rekonstrukci domu, starý nábytek, ale i řada jiných nepotřeb‑
ných movitých věcí nebo obyčejný komunální odpad v pytlích. 
A tak vznikají černé skládky, a to často přímo u popelnic a kon‑
tejnerů na směsný odpad. Takto odložený odpad nejenže naru‑
šuje vzhled obce, ale často také představuje bezpečnostní riziko 
pro lidské zdraví.

Na tuto situaci se začala zaměřovat městská policie. Každý 
občan je povinen odpad nebo movitou věc, kterou předává 
do obecního systému, odkládat na místa určená obcí. Pakliže 
tak nečiní, stává se jeho jednání přestupkem. Podle zákona č. 
541/2020 Sb. o odpadech je tento způsob zbavování se odpadu 
nelegální a hrozí za něj pokuta až do výše 50 tisíc Kč.

Gabriela Černá, zástupce velitele Městské policie Nepomuk

Rekonstrukce sběrného dvora

Letos na jaře začne plánovaná rekonstrukce a modernizace sběr‑
ného dvora. Hlavním projektantem zakázky s názvem „Moderni‑
zace sběrného dvora odpadů města Nepomuk, k. ú. Dvorec, p. č. 
106/19, 106/2“ je Projektová kancelář Ing. Straková z Plzně, která 
zajišťuje rovněž dopravní řešení. Hlavním cílem projektu je rozšíření 
stávajícího sběrného dvora – rozšíření oplocení, zpevnění plochy 
betonovými panely a instalace variabilní betonové rampy určené 
pro přistavění kontejnerů na velkoobjemový odpad. Městský úřad 
upozorňuje občany, že v některých etapách rekonstrukce bude 
provoz sběrného dvora omezen. Aktuální informace budou vždy 
zveřejněny na stránkách města Nepomuk a na sociálních sítích. 

Předem děkujeme všem občanům za trpělivost a shovíva-
vost. Děláme to pro vás.

PŘIJDE VÁM TO NORMÁLNÍ?

budou kontejnery na plast, papír, drobné kovy a jedlý olej. První 
takové stání je již umístěno v ulici Na Vinici (viz fotografie) a zku-
šenosti s ním jsou zatím velmi dobré. „Musím potvrdit, toto stání 
vypadá velmi pěkně a zatím je v něm pořádek. Určitě větší než 
kdekoliv jinde,“ potvrzuje Vladimír Rund. „Možná je to tím, že je 
nové a lidé mají zatím zábrany ho znečistit. Jeho největší přínos 
ale vidím v tom, že je zastřešené a papíry, které jsou v něm ulo-
ženy, se při větších deštích nerozmočí,“ dodává. 

Osobní odpovědnost každého z nás
Jak bude vypadat naše město, záleží na každém z nás. Když už 
nám je to třeba jedno, jaký nepořádek ve městě je, měli bychom 
pomyslet na své sousedy, kterým to naopak jedno není a kteří kvůli 
našemu bezohlednému chování strádají. A zapomenout bychom 
neměli ani na finance. Můžeme myslet, že to nevadí, když někam 

něco pohodíme, protože „oni to stejně zítra uklidí“, bylo by naivní 
věřit, že to tak bude fungovat napořád a „zadarmo“. Práci lidí i svoz 
musí zaplatit město a může se stát, že město si bude potřebovat 
kompenzovat tyto zvýšené náklady zvýšením poplatků za svoz 
komunálního odpadu.

„My se samozřejmě neomezujeme jen na koše a okolí kontejnerů, 
ale odvezeme jakýkoliv nepořádek, na který narazíme anebo na 
který nás někdo upozorní. Může to být i mimo město. Z Dvorce 
jsme tak například sváželi vyhozenou ledničku, která tam ležela 
doslova na mezi. Upozornění jsme na ni dostali od městské poli-
cie,“ doplňuje Pavel Šůs. „Je to ale dřina, to mi věřte,“ posteskne si.
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Informace o probíhajících investičních akcích

Start investičních akcí v novém roce byl opravdu ostrý.

•  Rozšíření a modernizace sběrného dvora: V polovině ledna došlo 
k předání staveniště a byla domluvena součinnost přípravných 
prací a harmonogram. Vzhledem k počasí se plánuje ze strany 
města vyklizení staveniště do poloviny února a poté nástup zho-
tovitele k oplocování a zahájení zemních prací.

Novou cyklostezku lemuje 
alej ovocných stromů

V posledním čtvrtletí roku 2024 byl dokončen úsek cyklotrasy 
2042, po níž se lze dostat z Nepomuku až na hranice s Německem. 
Nový úsek umožnil pohodlný a bezpečný pohyb cyklistů mířících 
z Nepomuku do rekreační oblasti Nový rybník, nebo naopak odsud 
do centra města. Zároveň byl vyřešen nový přístup do městské 
části Na Daníčkách. V první polovině prosince na nové cyklostezce 
proběhla výsadba 45 ovocných stromů – mezi nimi najdeme jabloň 
domácí, hrušeň obecnou a slivoň švestku. Alej nechala vysázet spo-
lečnost KLAUS Timber a. s. u příležitosti 25. výročí svého založení.
 
Alice Baumruková Kotylová, vedoucí PR oddělení Klaus Timber a. s.

tlak na příjem menších dětí, než které dosud přijímá naše MŠ, 
ale také kapacity školek v našem ORP, mimo Neuraz a Nekvasov, 
jsou plné. Stát vymýšlí sankce za nepřijetí dítěte, proto je tato 
stavba opravdu důležitá.

•  Víceúčelové hřiště s atletickými disciplínami: Jedná se rekon-
strukci školního hřiště, kde má vzniknout také atletická dráha 
a jiné sektory. O tento projekt se město snaží již několik voleb-
ních období a já doufám, že konečně vznikne a naše škola, která 
patří mezi největší v okresu, bude mít důstojné sportovní zázemí, 
když už ho mají i podstatně menší školy a obce. Příjem žádostí byl 
do poloviny ledna a teď budeme čekat na vyhodnocení, které by 
snad mohlo přijít na přelomu března a dubna. Pokud se žádostí 
uspějeme, začnou práce po prázdninách, aby nebyl omezen chod 
bazénů, Nepomucký trojúhelník a další plánované akce.

Na spoustě dalších projektů pilně pracujeme, ale o tom zase příště.

Vladimír Vokurka, starosta Nepomuku

foto Dušan Skala

•  Stavební úpravy městského muzea: Jedná se o zbudování bezba-
riérového přístupu a rozšíření prostor o návštěvnické centrum 
v podkroví budovy infocentra a muzea. Tato investice zahrnuje 
také výměnu střešního pláště. I zde došlo k předání staveniště 
a započetí prací. Na realizaci je vyhrazen celkem krátký časový 
úsek, jelikož město chce, aby v hlavní turistické sezóně bylo vše 
hotovo a nemusela se omezovat návštěvní doba.

•  Přístavba čtyř specializovaných tříd v ZŠ: Po přerušení prací 
na konci roku se zhotovitel pustil opět do práce. Zaizolování 
a přístavba atiky bude realizována podle počasí. Dodavatel tedy 
osadí okna, aby se stavba uzavřela, mohl přitopit a práce mohly 
pokračovat uvnitř. Vše pokračuje dle domluvy a harmonogramu 
z konce roku.

•  Budování stanovišť separovaného odpadu: Koncem roku bylo zbu-
dováno vzorové stanoviště separovaného odpadu ve starém sídlišti 
Na Vinici I. Je velmi nelichotivé, co dokáží někteří jedinci přistavit ke 
kontejnerům. Nejen, že to působí nehezky, ale zároveň to prodra-
žuje náklady na likvidaci, které nakonec zaplatíme všichni. Chceme 
tedy místa zabezpečit proti dešti a stabilizovat polohu. Mnohdy 
nezabrzděný kontejner po vývozu vítr nebezpečně posunul. Sta-
noviště budou postupně budována a měla by obsáhnout nádoby 
na většinu tříděného odpadu. Několik dalších přístřešků již máme 
vyrobených a opět pouze čekáme na lepší počasí.

•  Budova pro dětské skupiny: Do konce ledna byl otevřen příjem 
žádostí o dotaci na budování dětských skupin. Po hektickém 
úsilí se nám podařilo dokončit projekt a s pomocí Regionální 
rozvojové agentury Plzeňského kraje (RRA PK) podat žádost 
o podporu. U této výzvy je mimo DPH hrazeno až 100 % uznatel-
ných nákladů, ale je zde šibeniční termín pro realizaci. Musíme 
tedy rychle soutěžit a stavět, jelikož hotovo musí být do konce 
března příštího roku. Jde o samostatně stojící patrovou budovu 
14x14 m v zahradě u mateřské školy. Nejen, že je na nás vyvíjen 

Stavební práce v městském muzeu jsou v plném proudu, foto Hana Staňková
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Od února mají Nepomucké noviny novou šéfredaktorku

Ke konci ledna se s  Nepom-
uckými novinami rozloučila 
dosavadní šéfredaktorka Hana 
Staňková a na základě výběro-
vého řízení nastupuje od února 
na tuto pozici Andrea Cejnarová.

Vystudovala jaderně-che-
mické inženýrství na ČVUT 
v Praze (Ing.) a poté absolvo-
vala postgraduální studium na 
MFF UK v Praze v oboru obecné 
fyziky (Ph.D.) a studium filozo-
fie přírodních věd na Univerzitě 
ve Stellenboschi v Jihoafrické 
republice (M.A.). Zájem o psaní 
a fotografování ji nicméně velmi 
brzo po skončení studií přivedl 

do redakce Československého časopisu pro fyziku, kde se začala 
seznamovat s novinářskou profesí, které postupně propadla. 
Většinu své profesní dráhy od té doby dělila a dělí mezi vědu 
a žurnalistiku. Dvanáct let byla šéfredaktorkou největšího tech-
nického magazínu Technický týdeník anebo například zákaznic-
kého časopisu Siemens VISIONS. V současné době je zaměstnaná 
na ELI Beamlines – ELI ERIC v Dolních Břežanech u Prahy, kde 
se věnuje business developmentu a transferu laserových tech-
nologií do praxe.

„Na práci šéfredaktorky Nepomuckých novin se velmi těším, 
poněvadž se díky ní po kratší pauze mohu vrátit k novinářské 
praxi, kterou mám velmi ráda a moc mě baví. Těším se na spolu-
práci s týmem okolo tohoto vysoce kvalitního periodika, na nové 
lidi i akce, které se v Nepomuku a okolí konají. Budu se snažit, 
aby se kvalita Nepomuckých novin dále zvyšovala, a k tomuto cíli 
chci přispět svojí prací i zkušenostmi, jak nejlépe dokážu,“ říká 
Andrea Cejnarová. 

Pracovníci finančního úřadu 
budou opět ve Fénixu

Finanční úřad pro Plzeňský kraj, Územní pracoviště Plzeň-jih, 
znovu nabízí pomoc při vyplňování daňových přiznání, tentokrát 
k dani z příjmů.

Pracovníci finančního úřadu budou k dispozici ve Volnočasovém 
centru Fénix v těchto termínech:

• 10. 3. 2025 8.00–12.00
• 11. 3. 2025 14.00–17.00

Návštěvnost INFOCENTRUM Nepomuk za rok 2024
2024 Češi dospělí Češi děti Cizinci dospělí Cizinci děti celkem
leden 576 56 4 0 636
únor 699 40 8 0 747
březen 575 45 13 0 633
duben 728 54 7 1 790
květen 912 152 26 0 1090
červen 795 64 25 0 884
červenec 1146 267 24 1 1438
srpen 1227 257 28 5 1517
září 925 69 40 0 1034
říjen 682 63 8 0 753
listopad 612 13 13 0 638
prosinec 535 30 7 0 572

1110 203 7 10732
1313

10732
10739

leden únor březen duben květen červen červenec srpen září říjen listopad prosinec 
Češi dospělí 576 699 575 728 912 795 1146 1227 925 682 612 535 
Češi děti 56 40 45 54 152 64 267 257 69 63 13 30 
Cizinci dospělí 4 8 13 7 26 25 24 28 40 8 13 7 
Cizinci děti 0 0 0 1 0 0 1 5 0 0 0 0 
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Návštěvnost Kulturního a informačního centra Nepomuk 
Celkový počet návštěvníků za rok 2024 je 10.732 osob                            

Andrea bydlí ve Svéradicích nedaleko Horažďovic, kde žije 
s partnerem, třemi dětmi, třemi kočkami a dvěma psy. Mezi její 
největší koníčky patří kromě psaní a fotografování především 
cestování. Pravidelně se vrací do Afriky, kterou miluje ve všech 
jejích podobách. O svých cestách pořádá občasné přednášky 
s promítáním fotografií.
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Do Fénixu s důvěrou

Jednorázové odvozy za zážitky
Představte si radost dítěte, když se poprvé samo rozjede s bruslemi 
na ledu. Je to zážitek, na který se nezapomíná, je to dobrodružství 
spojené s veselými okamžiky, ale i s pílí a velkou dávkou odvahy. 
A víte, že na Nepomucku je mnoho dětí, které si tento okamžik 
z různých rodinných důvodů nemohou dovolit?

Proto město Nepomuk prostřednictvím projektu Do Fénixu 
s důvěrou dává možnost dětem a mladým dospělým, kteří mají 
ztížené podmínky sociálního života, účastnit se různých akcí 
a výletů i v zimním období. Mohou tak zažít okamžiky, které jsou 
pro jejich spolužáky a kamarády běžnou záležitostí. Začátek roku 
2025 je proto ve znamení vyjížděk za bruslením, které se staly velmi 
oblíbeným výletem už loňský rok. V lednu jsme s dětmi vyrazili 
do Sušice na zimní stadion. Jak se pozná, že měla tato výprava 
úspěch? No přece všetečnými otázkami malých účastníků výletu: 
„To už je konec bruslení? A kdy můžeme zase jet?“

Máte ve svém okolí nějakého školáka, který by si zasloužil 
vyzkoušet bruslení na ledu, ale rodinná situace, v níž se nachází, 
mu to neumožňuje? Napište nám nebo zavolejte – chceme výlet 
dopřát opět co nejvíce dětem. 

Pomůžeme, poradíme, podpoříme vás!  
Jsme projekt Do Fénixu s důvěrou.

bbeniskovamiroslava@urad-nepomuk.cz +420 602 584 688
burianovakarolina@urad-nepomuk.cz +420 601 554 804

Chcete se o nás dozvědět více?
Podívejte se na www.fenix-nepomuk.cz

Poznej povolání – už víš, kam po základní škole? 
Termíny odevzdání přihlášek na střední školu už se sice 
bleskurychle přiblížily (1. 2. – 20. 2. 2025), termíny přihlášek na 
učňovské obory jsou letos o něco později (16. 5. – 26. 5. 2025), 
proto stále pokračujeme v plánování kurzu Poznej povolání, kde 
se účastníci seznamují s mnoha zaměstnáními. Přihlašování do 
kurzu je proto otevřeno i dětem z nižších ročníků, které tento 
rok zatím termíny odevzdání přihlášek na další stupeň vzdělávání 
akutně řešit nemusí.

Na přání rodičů jsme opět oslovili zkušené mistry v oborech, 
které se navíc dají vystudovat i v blízkém okolí. Díky velké ochotě 
a vstřícnosti zaměstnanců se mohly děti podívat v lednu např. 
do dílny automechaniků autoservisu BestDrive v Nepomuku. 
Velké poděkování patří celému týmu tohoto autoservisu, který 
opět nezklamal a pečlivě se dětem věnoval a odpovídal na mnohé 
dotazy.  

V únoru se můžete těšit na návštěvu kovárny U Špitálského 
rybníka s kovářem Martinem Divišem a plánujeme také setkání 
s rybářským nebo cukrářským povoláním. Přihlašujte se přes 
rezervační systém Do Fénixu s důvěrou na webových stránkách 
fenix-nepomuk.cz nebo využijte QR kódů.

Projekt Fénix pro rodiny a děti je projektem 
města Nepomuk a byl podpořen z Operačního 

programu Zaměstnanost plus pod registračním 
číslem CZ.03.02.02/00/22_017/0001015.
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Karel Baroch (Zelená pro Nepomuk. Zelení)
Je samozřejmě dobře, že v plánu investic jsou ty, které jsou pro 
město nezbytné, jako jsou opravy vodovodu, kanalizace, osvětlení, 
průzkumné hydrogeologické vrty atd. Potěšilo mě, že je na dobré 
cestě rekonstrukce víceúčelového hřiště u školy. Děti z naší školy 
už možná nebudou muset při hodinách tělocviku běhat v blátě. 
Jediná věc, která mně na této investici vadí, je umělý povrch 
hřiště. Kdyby tam byla přírodní tráva, mohly by se tam konat 
plnohodnotné závody v atletice. Takhle to nepůjde, což je škoda. 
Zároveň s tím se snad vyřeší nedůstojný přístup do areálu školy 
od parkoviště.

V seznamu investic mně chybí přesunutí autobusových zastá-
vek blíže ke „Kunštátu", aby tamní obyvatelé mohli snáze využí-
vat veřejnou dopravu. Byl bych také rád, kdyby byly vybudovány 
schody u Normy, aby lidé, když jdou po chodníku směrem od 
Unibricku, nemuseli obcházet celé parkoviště až ke křižovatce 
a mohli pohodlně sejít k obchodu už na jeho začátku. V současné 
době se chodí po mezi. Když tam někdo uklouzne, může si zlomit 
nohu, v lepším případě zamazat sukni nebo kalhoty. O obojím se 
celkem vážně hovoří, takže doufám, že to bude zařazeno mezi 
investice třeba již příště. Také mně chybí chodník ve Dvorci v Rož-
mitálské ulici od odbočky k nádraží směrem k závorám. Taková 
frekventovaná ulice by si ho zasloužila, i když by to bylo stavebně 
trochu nákladné.

Téma: Plán investic města  
Nepomuk na rok 2025

Ve čtvrtek 12. prosince 2024 schválilo zastupitelstvo rozpočet města 
Nepomuk na rok 2025, který je zveřejněn na webu města: 

www.nepomuk.cz/obcan/rozpocet-mesta. Jeho součástí je i plán investic.

Zeptali jsme se zastupitelů: 
(Osloveni byli všichni nepomučtí zastupitelé. 
Odpovědi jsou uvedeny v abecedním pořadí.)

„Které investice z tohoto plánu 
považujete vy osobně za nejdůležitější  
a co tam podle vás naopak chybí?“

12 témak diskuzi 

Marek Baroch (ANO prosperitě a sportu v Nepomuku, bezp.)
Myslím, že schválený rozpočet a plán investic na rok 2025 zahrnuje 
důležité projekty, mezi které řadím např. modernizaci sběrného 
dvora, přístavbu mateřské školy, ale i projekty, které byly zapo-
čaté již v roce 2024 (např. přístavba ZŠ Nepomuk, rekonstrukce 
infocentra a letní scény). Podpořím projekty na obnovu inže-
nýrských sítí, čistírny odpadních vod, komunikací či veřejného 
osvětlení a zejména projekty, které zlepší dopravní situaci města 
a sníží vynakládané provozní náklady města (např. rekonstrukce 
střešního pláště a výměna oken na budově SDH Nepomuk, rekon-
strukce a modernizace sportovní haly). Přál bych si, aby se rea-
lizoval projekt víceúčelového hřiště s atletickými disciplínami 
u ZŠ Nepomuk, na jehož realizaci byla podaná žádost o dotaci 
u Národní sportovní agentury. Osobně bych si dokázal představit, 
že by u některých projektů, které se týkají volnočasových aktivit 
občanů, byly v plánu investic rozpočtovány vyšší částky, nicméně 
chápu, že rozpočtové možnosti města nejsou neomezené a některé 
z projektů musí počkat.

Jan Holub (Sdružení nezávislých pro Nepomuk, bezp.)
Letošní rozpočet na investice je velmi ambiciózní. Pro někoho se 
může investice 95 070 000 Kč zdát příliš vysoká, ale musíme si 
uvědomit, že ne všechny projekty se stihnou a na některé dostane 
město dotaci. Za nejdůležitější považuji přístavbu u mateřské školy 
a rekonstrukci sběrného dvora. Oba tyto projekty mají pro město 
velký přínos a vzhledem k výši dotace jsou velmi výhodné. V pří-
padě, že bude vyhověno žádosti o dotaci, považuji za zajímavou 
i rekonstrukci hřiště u základní školy. Podle mého názoru bychom 
se měli více zaměřit také na postupnou rekonstrukci vodovodů 
a kanalizace a následně rekonstrukci chodníků ve Dvorci i v Nepo-
muku. Pozornost si zaslouží i prostranství mezi bytovkami (např. 
lepší rozložení parkovacích míst, více hracích prvků pro děti, 
lavičky, zeleň a podobně).
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Vážení občané, která z velkých investic 
města Nepomuk je pro vás důležitá?

Hlasujte v anketě na www.nepomuk.cz
?

Václav Novák (KSČM)
Rozpočet města Nepomuk jsem neschválil, protože jsou tam 
položky, kde se zcela zbytečně plýtvá penězi daňových poplat-
níků. Například kultura, opravy historického jádra města, kde se 
vynakládají finanční prostředky na opravy soukromých objektů, 
a dále příspěvek církvi, protože církevní restituce jsou dávno 
vyřešeny a církev dále dostává finanční příspěvky ze strany státu. 
S většinou investic města souhlasím, ale jsem zásadně proti 
výstavbě víceúčelového hřiště s umělým povrchem u základní 
školy, a to z několika důvodů. Jsou tam již umístěna dvě menší 
hřiště s umělým povrchem, dále není jasné, kolik tato výstavba 
bude stát, jaká je dotace z Národní sportovní agentury a jakou 
částkou se na tom bude podílet město. Rovněž není známo, kolik 
bude stát údržba a provoz tohoto víceúčelového hřiště. Vyjádření 
jednoho z autorů tohoto projektu, že hřiště si na sebe vydělá, je 
zcela nesmyslné. Rovněž akce, které se doposud na tomto původ-
ním hřišti konaly, tímto zaniknou, např. velice pěkné a hojně 
navštěvované akce hasičů, Pionýra, Automoto klubu Nepomuk 
a dalších spolků. Především se zamezí každodennímu užívání 
hřiště v kteroukoliv dobu dětmi, mládeží a dalšími občany či 
návštěvníky města. Dále si myslím, že rekonstrukce infocentra, 
Malé letní scény a kaple v bývalé škole mohou počkat a tyto pro-
středky by měly být investovány např. do rekonstrukce povrchu 
náměstí, oprav bytového fondu či výstavby nových bytů. A také 
do rekonstrukce místních komunikací, např. ulic Berndorfova, 
Swalmenská a ostudná je ulice J. J. Ryby.

Vladimír Vokurka (ANO prosperitě a sportu v Nepomuku, bezp.), 
starosta města
Soupis jménem „Plán investičních akcí" je kompromisem mezi 
požadavky a potřebami města na jedné straně a finančními mož-
nostmi na straně druhé. Je spousta věcí, které bych tam viděl rád, 
ale realita financování je nekompromisní. Rozpočtem a plánem 
investic se vedení města zabývá každý rok zhruba od září a schva-
luje se v prosinci. Je tedy patrné, že je mu přikládán ohromný 
význam a důležitost. Je to prakticky nejdůležitější dokument roku, 
proto se nechci vyjadřovat, co v něm je důležitější a co tam chybí. 
Důležité pro mne je, aby se pokud možno vše zvládlo realizovat 
a my se mohli věnovat dalším plánům.

Kapitálové výdaje Rozpočet na 
rok 2025 v Kč

Pokračující kapitálové výdaje (investice) z předcházejících let

Chodník a parkoviště u Sokolovny 2 000 000

Průzkumné hydrogeologické vrty v prameništi Klášter 
(HJ 1A, HJ 2A, HJ 3A) a v prameništi Klejnot (HV 07) 3 500 000

Kanalizace Nepomuk ‑ Dvorec 300 000

Dětská hřiště a skatepark 100 000

Rekonstrukce a modernizace sportovní haly 500 000

Nákup pozemků 2 000 000

Rekonstrukce povrchu náměstí 500 000

E‑government 1 000 000

Rekonstrukce povrchu komunikace ‑ ul. J. J. Ryby 250 000

Studie krajiny 1 000 000

Sportoviště a park v lokalitě pod Vinicí 100 000

Víceúčelové hřiště ZŠ 6 000 000

Čistírna odpadních vod v Korýtkách 500 000

Prodloužení dešťové kanalizace v ulici Na Jednotě 2 500 000

Přístavba základní školy 6 200 000

Modernizace sběrného dvora 11 000 000

Rekonstrukce Infocentra a letní scény 11 750 000

Přístavba mateřské školy 12 000 000

Rekonstrukce střešního pláště a výměna 
oken na budově SDH Nepomuk 2 000 000

Bezbarierový vstup do DPS včetně parkovacích stání 1 500 000

Výměna vodovodního potrubí Husova ulice 
(úsek od Nádražní k elektrorozvodně) 2 500 000

Odkup pozemku parc. č. st. 26/1 včetně 
budovy č.p. 66 v k.ú. Nepomuk 4 400 000

Nové kapitálové výdaje (investice)

Rekonstrukce lesních cest (Bezděkovec + Žinkovy) 2 600 000

Užitkové motorové vozidlo pro „technické služby“ 500 000

Klimatizační jednotka do archívu 500 000

Finální vrstva komunikace ‑ Daníčky I. 4 200 000

Veřejné osvětlení ‑ Průmyslová ul. 2 500 000

Prodloužení veřejného osvětlení v ulici Zelenohorská 1 600 000

Prodloužení veřejného osvětlení v ulici Ke Dvorům 1 600 000

Rekonstrukce budovy Na Vinici 512 500 000

Rekonstrukce ‑ Rafanda , Spořitelní 500 000

Intenzifikace úpravny vody 650 000

Rozšíření vodojemu na Šibenici 650 000

Automatická tlaková stanice Vyskočilka 950 000

ČOV Klášter ‑ česle na horním nátoku 650 000

Spisová služba 1 000 000

Rekonstrukce bývalé školní kaple 2 000 000

Hřbitov ‑ chodníky 2 000 000

Nákup hardware a síťové infrastruktury 1 000 000

Kopírka do Infocentra 70 000

Celkem 95 070 000

Rozpočet města Nepomuk na rok 2025
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Z činnosti Městské 
policie Nepomuk

V uplynulém období strážníci MP Nepomuk řešili mnoho událostí 
a nyní vás seznámíme s některými z nich.

V pondělí 18. listopadu byla hlídka MP upozorněna všímavým sou-
sedem na volání o pomoc z bytu. Strážníci zjistili, o jaký byt se jedná, 
a na pomoc s jeho otevřením si zavolali hasiče. Paní byla poskytnuta 
pomoc na místě. 

Téhož dne v odpoledních hodinách bylo hlídce oznámeno, že ve 
Dvorci jde muž v kolejišti a brzo má přijet rychlík z Plzně. Hlídka MP 
na místo okamžitě vyjela a zajistila muže, který chtěl jít v kolejích až 
do Starého Plzence. Muž byl silně pod vlivem alkoholu, při provedení 
dechové zkoušky nadýchal čtyři promile. Jelikož svým jednáním ohro-
žoval své zdraví, bylo rozhodnuto o umístění muže na protialkoholní 
záchytnou stanici v Plzni.

V úterý 19. listopadu byli strážníci upozorněni na uniklou kapalinu 
u pošty ve Dvorci. Hlídka MP si na místo zavolala hasiče, kteří skvrnu 
zasypali sorbentem. 

Ve čtvrtek 21. listopadu byl v Nepomuku nalezen pes. Majitel psa se 
strážníkům ozval v nočních hodinách a chtěl si pro svého mazlíčka 
ještě přijet na motorce. Při cestě se muži udělalo nevolno, ztratil 
vědomí a havaroval. Poté co nabyl vědomí, zavolal hlídce MP. Strážník, 
který na místo nehody dorazil, poskytl muži první pomoc a zavolal 
záchrannou službu. Muž byl odvezen do nemocnice a hlídka MP se 
o jeho psa postarala, dokud jej nevyzvedl bratr majitele.

Ve čtvrtek 28. listopadu při kontrolní činnosti hlídka MP zaregis-
trovala vozidlo, které se řidič snaží zaparkovat. Při tomto manévru 
poškodil vedle stojící vozidlo na parkovišti. Řidič nejdříve nechtěl 
připustit, že by odřel jiné auto, ale pak to uznal. Hlídka kontaktovala 
majitelku druhého vozidla, která se dostavila na místo, a celou událost 
dořešili zainteresovaní již společně. 

Téhož dne se strážníkům podařilo za pomoci všímavých občanů 
nalézt pohřešovanou osobu, u které byla obava, že by si mohla sáh-
nout na život. 

V pondělí 16. prosince projížděla hlídka MP v Nepomuku u Soko-
lovny okolo porouchaného vozidla, které stálo ve výjezdu z kruhového 
objezdu. Jeho řidič požádal strážníka o pomoc. Jednalo se o cizince 
a jazyková bariéra bránila vyřízení odtahu. Hlídka s tímto problémem 
řidiči pomohla a do příjezdu odtahového vozidla usměrňovala provoz.

Ve zmíněném období byly provedeny čtyři odchyty psů, kteří byli 
vždy předáni majitelům, jednou se jednalo o stádo koní a dvakrát 
utekla prasata. 

Pravidelné kontroly strážníci provádějí ve Dvorci na nádraží ČD 
a v Nepomuku na náměstí v nákupním středisku Úslava, kde se 
z důvodu chladného počasí často zdržují asociální osoby, které nere-
spektují návštěvní řád a dopouštějí se dalšího protiprávního jednání.

Gabriela Černá, zástupce velitele Městské policie Nepomuk

foto archiv MP Nepomuk 
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stylové posezení se zahrádkou
a dětským hřišťátkem

káva Yemenites . sladké i slané dezerty
domácí limonády . piva z malých pivovarů 

moravská vína . rumy z Karibiku
polévky . pizza . saláty . zmrzlina

o letních prázdninách bude otevřeno denně

PO ZIMĚ OPĚT OTEVŘENO OD 6. DUBNA!
o sobotách a nedělích 9-21h

Nepomucké noviny / duben 2020 35

Provozovna: Seč 111, Blovice, tel.: 371 520 349, info@kovoodpad.cz 

inzerce / informace

Nepomucké noviny / duben 2024

  

Nabídka platí od  29. 1. do 11. 2. 2025  
v prodejnách ve Dvorci a NS Nepomuk

Nabídka platí od 29. 1. do 11. 2. 2025  
v prodejně NS Nepomuk – drogerie

Eidam 30%  cena za 1 kg 189,00 Kč
Grand Dessert 190g mix druhů 24,90 Kč                
Krajanka jogurt. desert 115g mix druhů 13,90 Kč
Florian 150g mix druhů 10,90 Kč
Řecký jogurt 140g mix druhů 14,90 Kč
Šunková klobása cena za 1 kg 189,00 Kč
Tlačenka světlá cena za 1 kg 159,00 Kč
Tlačenka tmavá cena za 1 kg 159,00 Kč
Šunka vepř. st. cena za 1 kg 169,00 Kč

Kuch. Utěrky Linteo 2 role 21,90 Kč
Listerine ústní voda 500 ml různé druhy 99,90 Kč                    
Kapesníky Linteo kids 10x10 24,90 Kč
Inspired šampon 750 ml různé druhy 34,90 Kč 
Domestos Power Fresh WC gel 700 ml různé druhy 59,90 Kč
Ariel Color Prací prášek 2,99 kg 349,90 Kč

PRODEJ SLEPIČEK
Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá, 
Dominant všechny barvy, Green Shell ‑ typu Araukana 
a Dark Shell ‑ typu Maranska, cena od 259 Kč / ks                                                                                                                                               

Prodej: 21. 2. 2025
Nepomuk – u fary - 16.20 hodin    
Výkup králičích kožek: cena dle 
poptávky, doprava 189 Kč za celý nákup,
doporučujeme objednávat!

Info: Po-Pá 9.00-16.00 hod., 
tel. 601 576 270, 728 605 840, 
www.drubezcervenyhradek.cz 
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Děkujeme všem záchranným složkám i soukromým osobám, které 
se podílely na záchraně při dopravní nehodě dne 9. ledna 2025 
mezi Milčí a Nepomukem. I přes velmi ztížené podmínky včasným 
zásahem zachránily život.

Jménem celé rodiny Marie Švejdová

Poděkování

Prap. Keller, který je autorem článku, zde popisuje případ nabou-
raného auta a poničeného stromu ze dne 30. listopadu 2024. 
V textu je uvedeno, že vozidlo – autobus Setra, které nehodu 
způsobilo, „nemá uzavřené tzv. povinné ručení“. Jsem majite-
lem tohoto vozidla. Tvrzení, které je uvedeno v článku, se však 
nezakládá na pravdivém údaji. Moje vozidlo samozřejmě povinné 
ručení sjednané a zaplacené má. Dle informace pojišťovny však 
není tato informace dohledatelná pod SPZ vozidla, ale lze ji dohle-
dat přes VIN našeho vozu.  

Roman Sedláček, SEKO BUS Plzeň s. r. o.

Vyjádření k článku  
Z činnosti Obvodního 
oddělení policie Nepomuk, 
zveřejněného v Nepomuckých 
novinách v lednu 2025

V období od 15. prosince 2024 do 13. ledna 2025 se příslušníci OOP 
Nepomuk zabývali řadou případů, rádi vás seznámíme alespoň 
s některými z nich. Jako tradičně začneme problematikou BESIP.

V odpoledních hodinách 20. prosince došlo na silnici č. I/20 
v Nepomuku k nehodě, kdy řidič vozidla zn. Škoda Fabia narazil 
ve vysoké rychlosti do jednoho z ostrůvků. Poté z místa odešel i se 
spolujezdcem. Hlídka OOP Nepomuk vypátrala dvojici na místní 
benzinové čerpací stanici, kde pila alkohol. Šofér se odmítl pod-
robit dechové zkoušce, spolujezdec „nadýchal“ 2,59 promile alko-
holu v dechu. Na místo posléze dorazila i hlídka dopravní policie. 
Zatímco spolujezdec putoval na odběr krve, řidič byl eskortován 
na protialkoholní záchytnou stanici do Plzně. Tam nakonec skon-
čil i spolujezdec.

Dne 4. ledna v dopoledních hodinách nepomučtí policisté zkon-
trolovali v nepomucké ulici U Pošty řidiče dodávky zn. Mercedes 
Vito. Provedený test na přítomnost návykových látek byl pozitivní 
na přítomnost marihuany.

Téhož dne stejná policejní hlídka zastavila ve Dvorci v ulici 
U Trati dodávku zn. Mercedes Benz Sprinter. Její řidič se podro-
bil testu na přítomnost návykových látek, který detekoval látky 
pervitin a kokain. Řidič byl občanem státu mimo EU.

V odpoledních hodinách 22. prosince byl v ulici Ke Dvorům ve 
Dvorci nalezen ležící muž. Dotyčný byl pod silným vlivem alkoholu 
a „nadýchal“ 3,56 promile alkoholu v dechu. Hlídka OOP Nepomuk 
jej odvezla na protialkoholní záchytnou stanici, neboť existovala 
důvodná obava o jeho život a zdraví.

Dne 3. ledna odpoledne hlídka MP Nepomuk požádala útvar OOP 
Nepomuk o součinnost, neboť se v nádražní čekárně ve Dvorci 
nacházel silně podnapilý muž, který zde budil veřejné pohor-
šení. Jelikož hlídka MP Nepomuk byla v danou chvíli jednočlenná, 
nemohla provést eskortu osoby na protialkoholní záchytnou sta-
nici. Věci se tak ujali nepomučtí policisté.

Ve večerních hodinách 10. ledna byla hlídka OOP Nepomuk 
přivolána na oznámení, že v kolejišti ve stanici Ždírec leží muž. 
Dechová zkouška odhalila u dotyčného 2,09 promile alkoholu 
v dechu. Navíc se ukázalo, že se jmenovaný nachází v celostát-
ním pátrání, neboť na něj byl vydán příkaz k zatčení. Hlídka OOP 
Nepomuk jej tak omezila na osobní svobodě a eskortovala na 
policejní cely. 

Za uvedené období bylo na útvaru OOP Nepomuk evidováno  
80 činů a oznámení. Policisté vyřídili 48 žádostí jiných útvarů 
o provedení procesních úkonů.

Závěrem bychom se ještě chtěli vrátit k případu z 30. listopadu, 
kdy řidič autobusu zn. Setra naboural v Nepomuku osobní vozidlo 
a strom a následně z místa utekl. V článku jsme nepřesně infor-
movali, že zmíněný autobus neměl uzavřené tzv. povinné ručení. 
K pochybení došlo z důvodu, že vozidlo bylo pojištěno pouze podle 
VIN kódu, ovšem nikoliv podle registrační značky. Prvotní lustrace 
na místě byla provedena podle registrační značky vozidla. Věc si 
na místě převzala služba dopravní policie, která v rámci šetření 
zjistila, že vozidlo pojištěné je. Toto však již nebylo známo hlídce 
OOP Nepomuk, která prováděla pouze prvotní úkony a o prů-
běhu dalšího šetření nebyla s ohledem na věcnou příslušnost 
dále informována.

prap. Patrik Keller, OOP Nepomuk

Z činnosti Obvodního 
oddělení policie Nepomuk

SDH Nepomuk zve na

HASIČSKÝ BÁL

SOKOLOVNA 
NEPOMUK

HASIČSKÝ FOTOKOUT
předprodej vstupenek od 5. února

na tel. 737 101 582

www.sdh-nepomuk.cz nebo facebook Hasiči Nepomuk
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Klub Magnet pro děti a mládež je nízkoprahové zařízení zřizované 
Diakonií ČCE – středisko Západní Čechy. Věnuje se každodenní 
i dlouhodobější podpoře dětí a mladých lidí a pomáhá jim při hle-
dání vlastní cesty v životě.

Leden v Klubu Magnet pro děti a mládež byl plný kreativních 
a zábavných aktivit, které klienty nejen bavily, ale i rozvíjely jejich 
dovednosti a zájmy. Programy, které jsme pro naše návštěvníky 
připravili, se zaměřily na různé formy umělecké i intelektu-
ální zábavy.

Jedním z hlavních témat tohoto měsíce byl krasopis. Klienti se 
učili základy krásného psaní a prozkoumávali různé styly písma. 
Tento program je nejen skvělý pro zlepšení rukopisu, ale také pro 
rozvoj trpělivosti a soustředění.

Další zajímavou aktivitou byly mandaly, které nabízely prostor 
pro relaxaci a rozvoj kreativity. Klienti se zapojili do vybarvování 
složitých vzorců, čímž se naučili soustředit a uvolnit při práci 
s barvami a tvary.

Deskové hry patří k oblíbeným aktivitám, které v Klubu Magnet 
pravidelně nabízíme. Leden byl ve znamení strategických her, 
kde si děti procvičily logické myšlení, spolupráci a schopnost 
respektovat pravidla.

Pro milovníky hádanek a výzev jsme připravili luštění. Klienti 
se zapojili do řešení křížovek, šifer a dalších logických úloh, čímž 
si procvičili svou pozornost a analytické myšlení.

Nakonec jsme nezapomněli ani na četbu. Program zaměřený 
na čtení knih a povídek pomohl klientům rozvíjet slovní zásobu 
a schopnost vyprávět příběhy.

Leden byl v našem klubu měsícem plným zábavy, učení a tvo-
ření. Těšíme se na programy, které připravíme pro děti v únoru!

Více informací o aktivitách Klubu je možné najít na facebooko-
vých stránkách Klub Magnet pro děti a mládež, na www.diako-
niezapad.cz nebo přímo u koordinátorky zařízení na tel. čísle 
+420 734 640 492, e-mailu: klub.magnet@diakoniezapad.cz. Klub 
Magnet je pro děti a mladé lidi otevřen v úterý od 12:00 do 17:00 
na parkovišti u školy.

Jan Lukeš, pracovník v sociálních službách Klubu Echo a Klubu 
Magnet pro děti a mládež

Leden v Klubu Magnet 
pro děti a mládež

Projekt ZŠ Mileč: Každý 
máme svůj příběh

Již v minulém článku o naší škole jsme hovořili o tom, jaká panuje 
v naší škole rodinná atmosféra. Díky malému počtu žáků je čas 
na to, abychom znali jejich sny, záliby a cíle. Na toto se snažíme 
navázat tím způsobem, že dětem dáváme možnost, aby nás samy 
inspirovaly a odkrývaly svůj svět tím, že nám své zájmy blíže 
představují. Mohou si samostatně připravit svou vlastní besedu 
na jakékoliv téma a svým kamarádům i nám ukázat, co je baví a na 
čem jim záleží. Celý projekt je postaven na bázi dobrovolnosti.

Již jsme si užili rozmanité akce, kdy nás děvčata učila hrát na piano, 
vžili jsme se do rolí mažoretek, poznali jsme svět skautingu, pro-
zkoumali jsme duši koní, zkoušeli jsme šít na šicím stroji, poslechli 
jsme si besedy o krakatici či jsme se vydali do historie k Vikingům. 
A nesmím zapomenout na to, jak nám kluci připravili fotbalový 
trénink. Musím uznat, že každá z akcí měla své kouzlo a ani jeden 
z účinkujících svou přípravu nezanedbal. Spoustu besed jsem zde 
nezmínila, ale všechny z nich byly skvělé a těším se, jaké další nás 
ještě čekají.

Musím říct, že máme školu plnou rozmanitých osobností 
a spoustu nepřeberných talentů. I pro nás dospělé jsou naši žáci 
velkou inspirací a zdrojem radosti.

K tomuto tématu bych ještě ráda dodala, že naše škola vydává 
časopis Zničené propisky, na jehož článcích i úpravě se také 
podílejí i žáci a rádi si poté časopis pročítají a ptají se, co dalšího 
zase příště napíšeme a jaké fotografie tam dáme. A to jsou někdy 
dlouhosáhlé rozhovory, které ale nakonec mají společného jme-
novatele: spokojenost nás všech.

Jaroslava Marešková

 

 

SKUPINOVÉ KURZY JÓGY VE FÉNIXU NEPOMUK 

OD 4.2.2025 

 
 VŠECHNY ÚROVNĚ POKROČILOSTI 

 ZKLIDNĚNÍ A UVOLNĚNÍ, ODBOURÁNÍ STRESU 
 PROTAŽENÍ SVALŮ A ROZHÝBÁNÍ KLOUBŮ 

 TRVALÉ ZLEPŠENÍ DRŽENÍ TĚLA A ODSTRANĚNÍ 
DŮSLEDKŮ SEDAVÉHO ŽIVOTNÍHO STYLU 

 

INDIVIDUÁLNÍ LEKCE JÓGOVÉ TERAPIE 
 LEKCE ADAPTOVANÉ PŘÍMO NA VAŠE POTŘEBY 

 PREVENCE NEMOCÍ 
 ŘEŠENÍ MNOHA ZDRAVOTNÍCH PROBLÉMŮ 

 ZLEPŠENÍ KVALITY VAŠEHO ŽIVOTA 

 

 

PŘIDEJTE SE K NÁM! 
Informace a přihlášky u Jany Makovičkové: 

info@studio-lotus-spirit.com 

tel.: 723 755 871 

www.studio-lotus-spirit.com 

@StudioLotusSpirit | @StudioLotusSpirit

foto archiv Klubu Magnet
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Zprávy ze Základní školy Nepomuk

Je za námi první pololetí školního roku 2024/2025. Žáci obdrželi 
výpisy z pololetních vysvědčení a v pátek 31. ledna si užili jedno-
denní pololetní prázdniny. 

První měsíc v kalendářním roce se tradičně vyznačuje čekáním 
na pololetní hodnocení. Někteří ještě dohání, co mohou, a snaží 
se vylepšit známky z jednotlivých předmětů, jiní už by raději 
žádné známky nedostávali, aby si nakonec hodnocení ještě ne- 
zhoršili.

Máme velkou radost z naší knihovny. V prosinci jsme nakoupili 
další knihy a během ledna paní učitelky nestíhaly půjčovat, pro-
tože zájem o čtení je obrovský, což nás mimořádně těší. Přikou-
pili jsme i sedací vaky, aby se každý čtenář v naší knihovně cítil 
co možná nejpohodlněji.

Velikou radost nám udělal Adam Albl, který v obrovsky silné kon-
kurenci obsadil druhé místo v okresním kole dějepisné olympiády. 
Věříme, že mu výsledek bude stačit i k postupu do kola krajského. 
Děkujeme za reprezentaci školy a města. 

Ve škole máme dočasně zapůjčenou hydroponickou zahrádku 
a i v zimě v ní pěstujeme bylinky a zeleninu. Žáci mohou každý 
den sledovat, jak se rostlinkám daří a jak postupně rostou.

Třeťáci navštívili divadlo Alfa v Plzni, kde zhlédli představení 
Betlémská hvězda superstar, a divadelní soubor Johánek vystoupil 
se svým představením Ukradený betlém v Myslívě. 

Naše basketbalové týmy nás reprezentovaly v okresním a kraj-
ském kole. 

Nejlepší angličtináři se utkali ve školním kole olympiády v ang-
lickém jazyce a ti nejlepší z nejlepších nás budou reprezentovat 
v kole okresním. Také jim budeme samozřejmě držet palce.

Nové přírůstky do naší knihovny

Hydroponická zahrádka

V únoru začíná druhé pololetí. Pokud se někomu v pololetí 
prvním nedařilo zrovna dobře, věříme, že se v tom dalším zlepší. 
A těm, kdo si vedli výborně, přejeme, ať je školní rok úspěšný 
i nadále. 

Všem přejeme krásný únor, během něhož proběhnou také jarní 
prázdniny, které připadnou na týden od 24. února do 2. března. 
Doufáme, že si je všichni naplno užijí a následně ve zdraví zase 
zasednou do školních lavic.

Jaroslav Tolar, ředitel
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Rozhovor s Nikolou Gregoriadesem

Nikola Gregoriades, dříve aktivní sportovní tanečník, dnes majitel a vyučující v taneční škole na 
plný úvazek, reprezentuje druhou generaci rodiny Gregoriadesových, která zasvětila svůj život 
tanci. Taneční školu GREGORIADES založili rodiče Nikoly před úctyhodnými 50 lety a maminka, 
Jana Gregoriadesová, se stále aktivně podílí na výuce, dnes již po boku svého syna, který firmu 
plně převzal. Taneční škola GREGORIADES má sídlo v Nepomuku a s naším městem pojí rodinu 
dlouhý a silný vztah. Jsme rádi, že si Nikola Gregoriades našel čas v pro něj maximálně hektickém 
období vrcholící taneční sezóny a byl ochotný si s námi pohovořit  nejen o své taneční škole a výuce 
tance, ale i o tom, co tanec znamená pro něj samotného, a také o svých plánech do budoucna. 

Text: Andrea Cejnarová
Foto: Taneční škola GREGORIADES

Tanec je pro mě sport, umění 
a v neposlední řadě radost 

19
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Nikola Gregoriades:  
Historickému domu 
chceme vdechnout 
nový život 

V  době covidu koupili Gregoria‑
desovi chátrající městský dům čp. 
35, který se nachází v historickém 
jádru Nepomuku – v Zelenodolské 
ulici. Historie tohoto domu je velmi 
bohatá. První zmínky se datují již do 
17. století, kdy na tomto místě stál 
dům pekaře Pavla Táborského. Ten 
ovšem v roce 1715 zřejmě úplně vy‑

hořel a byl vystavěn znovu. Patrovou přístavbu, která se dochovala 
dodnes, získal dům na počátku 30. let 19. století. Investorem byl 
panský zahradník Václav Maršálek. 

V roce 1878 dům koupila Izraelská náboženská obec, která 
v něm zřídila modlitebnu, německou školu a byt rabína. Do dnešní 
podoby dům upravil po roce 1929 Václav Kubík, ředitel škol a sta‑
rosta města. Jedná se tedy o původní patrový klasicistní měšťanský 
dům, který se zachoval ve své autentické podobě. Od 80. let ale 
bohužel nebyl nijak opravován a v důsledku toho velmi zchátral. 
Teď ale dostal šanci na nový život. „Náš záměr je dům kompletně 
zrekonstruovat, udělat v něm byty pro naše děti a rádi bychom 
zde také otevřeli příjemnou kavárnu s posezením v klidné zahradě 
u potoka,“ říká v rozhovoru Nikola Gregoriades.

Zdroj: http://starynepomuk.cz

Mohl byste nám na úvod stručně představit svou taneč- 
ní školu?

Taneční školu GREGORIADES založili před více než 50 lety moji 
rodiče Jana a Václav Gregoriadesovi. Za tu dobu prošly našimi 
tanečními kurzy tisíce účastníků. V posledních letech jsou naším 
domovským tanečním prostorem sály v  Měšťanské Besedě 
v Plzni, kde pořádáme taneční kurzy pro mládež a pro dospělé. 
V kurzech vyučuji tanec já a stále i moje maminka Jana Gre- 
goriadesová.

U vaší maminky bych se ráda chvíli zastavila. Je to až neuvě-
řitelný příběh člověka, který zasvětí celý život jedné profesi 
a udrží si vitalitu a chuť pokračovat i ve vyšším věku, kdy už 
naprostá většina lidí spíše pomýšlí na odpočinek. V čem to 
podle vás je? Co je tím „hnacím motorem“, který jí dodává 
chuť a energii?

Jednoznačně je tím motorem kontakt s lidmi. Maminka je velmi 
společenský člověk a komunikace s mladými lidmi během taneč-
ních lekcí ji opravdu doslova nabíjí. Moc ráda se také potkává na 
prodloužených či závěrečných plesech se svými bývalými žáky, 
kteří jsou nyní rodiči, nebo dokonce prarodiči současných účast-
níků kurzů. A i ve svém věku má stále zálibu v módě a doplňcích 
a na každou lekci nebo ples si připravuje nové outfity. 

Ještě si dovolím trochu osobnější otázku: Jaké to je být celý 
život v tak intenzivním kontaktu s maminkou – osobním i pra-
covním? Hádáte se třeba někdy? 

Jé, to vůbec, mám s oběma rodiči hezký vztah. 

Vaše taneční škola se pyšní opravdu dlouhou tradicí. Pociťu-
jete ji jako výhodu ve smyslu, že máte na co navazovat, nebo 
je to spíš závazek, který v některých momentech může i tak 
trochu „svazovat ruce“?

Pociťuji ji jako velkou výhodu a zároveň je to pro mě závazek, 
aby si škola udržela minimálně takovou kvalitu, jakou vytvořili 
rodiče. Snažím se taneční školu neustále posouvat k moder-
ním trendům, ať už se to týká taneční hudby anebo akcí, které 
pro účastníky kurzů připravujeme. Dříve se obsah kurzů více 
soustředil na klasické tance, nyní k tomu všemu přidáváme jak 
moderní tance, tak i ty zapomenuté. Připravujeme také různé 
tematické programy. Učíme například etiketu stolování, kde se 
dnešní mládež naučí kompletní základy chování v restauraci nebo 
na rautu. To je velmi oblíbená lekce. Samozřejmě ve výuce tance 
stále udržujeme osvědčené klasické prvky z minulých let, jejichž 
nedílnou součástí je i společenská etiketa. Abych ale odpověděl 
na vaši otázku, jestli je to svazující: je to naopak – mám více ote-
vřený prostor pro nové nápady.

Co pro vás osobně znamená tanec? Je to více sport, nebo 
umění, nebo řemeslo, ve kterém podnikáte?

Mám to velké štěstí, že moje práce mě naplňuje a mohu podnikat 
v tom, v čem jsem většinu svého života sportoval a žil. Tanec je 
pro mě určitě jak sport (dlouhá léta jsem se věnoval sportovnímu 
tanci), tak umění a v neposlední řadě je to radost. Je krásné sledo-
vat vývoj účastníků kurzů, jak postupně získávají jistotu v taneč-
ních krocích. A na konci kurzu vždy už jen s nadšením sledujeme, 
jak si taneční páry užívají radost z tance. 

Taneční školu GREGORIADES založili před 50 lety vaši rodiče. 
Jaký jste měl vztah k tanci jako dítě? Věděl jste od začátku, 
že se mu chcete věnovat profesionálně a pokračovat ve šlé-
pějích rodičů?

Jako malý jsem spoustu času trávil s rodiči v tanečních, ovšem ne na 
parketu, ale na jevišti za oponou, kde jsem si hrál a čekal, až skončí 
kurz. Určitě se již tam nějaký vztah k tanci vytvářel – měl jsem rád 
hudbu a dění kolem. Dříve se začínalo tančit až po tanečních v 15 letech 
a to bylo trochu jiné, než když dnešní děti začínají s tancem v před-
školním věku. Chodil jsem na všechny taneční kurzy, které rodiče 
měli, a i když se mi tam někdy nechtělo, nakonec se mi tam líbilo. 
Hodně jsem vzhlížel k rodičům, co vše musí zvládnout: od samotné 
výuky tance po organizování všeho okolo. Už tehdy jsem tak trošku 
okukoval, co víc by se dalo udělat pro taneční kurzy, aby to účastníky  
bavilo. 

Dosáhl jste nejvyšší mezinárodní taneční třídy M ve sportov-
ním tanci. Co to vlastně znamená? Jak byste tuto svoji kvali-
fikaci přiblížil nám laikům?

Je to vlastně nejvyšší výkonnostní třída ve sportovním tanci. Jak 
jsem již zmínil, začal jsem s tancem v základním kurzu v 15 letech. 
Na ten jsem navázal v pokračovacím kurzu a poté samozřejmě 
musíte neustále tančit, trénovat, účastnit se soutěží, kde sbíráte 
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body a postupujete do další výkonnostní třídy, až se protančíte 
přes všechny taneční třídy do té nejvyšší M „mezinárodní“ (celkem 
jich je pět: D, C, B, A a M).

Máte ještě vůbec prostor na vlastní kariéru tanečníka, anebo 
již většinu času věnujete provozu taneční školy?

Před několika lety jsem ještě zvládal s  taneční partnerkou 
vystupovat a vytvářet taneční show a zároveň se starat o chod 
školy. Ale jak čas plynul, tak já i taneční partnerka jsme založili 
rodiny a na tréninky již nezbýval čas. Zároveň jsem se postu-
pem času chtěl více zaměřit na provoz školy a realizovat nové  
nápady.

Pozorujete nějaký výraznější trend v  přístupu a  zájmu 
o výuku tance pro veřejnost v dnešní době? Bylo to dříve 
jinak, než je to teď?

Již několik let sleduji větší zájem o tanec v mládežnických kur-
zech. Většinou se domluví spolužáci ve třídě a přihlásí se spo-
lečně. Často jsou dokonce již spolu domluveni, kdo s kým bude 
tančit. To se za mých mladých let nedělo. Dříve nás přihlásili 
do tanečních rodiče a nikdo se nás na nic neptal – prostě jsme 
museli. Každá doba samozřejmě měla své klady i zápory, ale 
podle mě je velmi důležité, aby mládež měla sama chuť chodit 
do tanečních a něco se naučit a nemusela být do nich nikým tla-
čena. A je to jeden z důvodů, proč se snažím vést kurzy tak, aby 
to ty mladé bavilo, aby je to oslovilo a na lekce chodili rádi. A co 
se týká tanečních kurzů pro dospělé, tak tam zájmu o tanec velmi 
pomohl pořad Star Dance.

Na televizní soutěž Star Dance jsem se chtěla zrovna zeptat. 
Před Vánoci skončila další řada a většina z nás ji bedlivě sle-
dovala. Vy tedy vnímáte tento typ pořadů jako dobrý a uži-
tečný? Z řad profesionálů se totiž občas ozývají i hlasy, že 
naopak spíše „devalvují“ taneční umění na show pro diváky.

Podle mě je to skvělý pořad, který je u diváků velice oblíbený, 
stále si drží určité dekórum a kvalitu, a navíc poskytuje zábavu. 
Myslím si, že veřejnost to vnímá dobře a pro určitou skupinu lidí 
to je i inspirace přihlásit se do tanečních. Také se rád vždy podí-
vám a zavzpomínám na své časy na parketě na tanečních soutě-
žích a při tanečních ukázkách.

Vaše taneční škola je bezpochyby velmi úspěšná. Určitě ale 
máte ještě nějakou vizi, kam její směřování posunout. Můžete 
se s námi o ni podělit?

Od doby, co je provoz školy pod mojí taktovkou, mám hlavu stále plnou 
nápadů, jak obohatit taneční kurzy pro mládež. Realizace vize započala 
před několika lety a stále ji vylepšujeme a zdokonalujeme. Například 
před začátkem kurzu pořádáme seznamovací party, kde se účastníci 
informují o tom, jak to vůbec chodí v tanečních, jaký je dress code na 
lekcích a prodloužených a na závěrečném plesu. Součástí je i módní 
přehlídka. Přítomní si zde zatančí první tanec a během večera navíc 
rozdáváme skvělé ceny, lze vyhrát i taneční kurz zdarma. Dále při-
pravujeme tematické prodloužené, kde účastníci kurzu tančí v mas-
kách a kostýmech, což je velice oblíbená akce. A poslední naší taneční 
novinkou je „after party“, kterou pořádáme po závěrečném plesu. Na 
této akci se tančí od začátku do konce. Máme zde speciálního hosta 
„DJ RUN“ a videoprojekci s taneční hrou „JUST DANCE“, kterou dnešní 
mládež miluje a která vždy roztančí celý parket v Měšťanské besedě 
v Plzni. Jsem rád, že díky velké kapacitě účastníků kurzů můžeme 
tyto akce pořádat. A již brzy se chystáme nabídnout taneční kurzy pro 
mládež, včetně všech ostatních akcí, také v Nepomuku. 

Vaše taneční škola, i když dnes působí v řadě měst, má stále 
sídlo v Nepomuku. Jaký vztah vás váže k tomuto městu?

Bydlel jsem ve Starém Plzenci, ale dětství jsem trávil zde v Nepo-
muku u babičky a dědečka. Měl jsem a stále to tady mám moc rád. 

rozhovor měsíce 

Když jsem se později rozhodoval, kde budu bydlet, Nepomuk byl 
jasná volba. I když mě všichni odrazovali, že tady nic není a budu 
muset dojíždět do Plzně, nenechal jsem se odradit. Postupně se 
naše město zlepšuje a dnes je tady vše, co pro život s rodinou 
potřebujete. V domě u náměstí, kde teď s rodinou bydlíme, bydlel 
můj tatínek, dědeček i strýček a všichni Gregoriadesovi. Toto je 
pro mě velice důležité a předkové by byli určitě rádi, že mladá 
generace Gregoriadesů zůstává v Nepomuku.

Že máte k Nepomuku vztah, dokládá i to, že jste zde před 
pár lety koupili klasicistní měšťanský dům v Zelenodolské 
ulici, tedy v zóně historického jádra města, který plánujete 
zrekonstruovat. Můžete nám nastínit, jaké s ním máte plány?

Dům jsme koupili v době covidu, kdy veškerá kultura, včetně 
tanečních kurzů, byla pozastavena a měl jsem najednou hodně 
času. V té době se nám narodila dcera a jezdil jsem s ní s kočár-
kem po městě a po okolí Nepomuku. Kolem uvedeného domu jsem 
chodil téměř každý den a říkal jsem si, že by byla strašná škoda, 
kdyby se rozpadl. Tak jsme ho nakonec s manželkou koupili. Úkol 
dát ho dohromady bude obrovský, ale budu mít velkou radost, že 
další historický dům v Nepomuku bude oživen a bude opět fun-
govat. Náš záměr je dům kompletně zrekonstruovat, udělat v něm 
byty pro naše děti a rádi bychom zde také otevřeli příjemnou 
kavárnu s posezením v klidné zahradě u potoka.

Kdybyste měl stručně vysvětlit mladým lidem, ale nejen jim, 
proč by se měli učit tančit a proč vůbec by měli tančit, co 
byste jim vzkázal?

Tanec je skvělá forma pohybu, kterou využijete během celého svého 
života, při maturitním plese, na svatbě, firemních akcích, různých 
plesech. Nebudete muset sedět u stolu, budete moct tančit a užívat 
si to. Je to i jedinečná možnost naučit se, jak se vzájemně chovat 
v páru. Navíc si v tanečních užijete skvělou zábavu, moderní i kla-
sickou hudbu a pobavíte se s přáteli v krásných společenských pro-
storách. Umět tančit je super dovednost a určitě se vám to v životě 
neztratí – tak odhoďte zábrany a přijďte do tanečních!

Děkuji za rozhovor.

Nikola Gregoriades je majitelem taneční školy 
GREGORIADES se sídlem v Nepomuku, ve které také aktivně 
vyučuje tanec po boku své maminky, Jany Gregoriadesové. 
Ta tuto školu založila spolu se svým manželem před 50 lety. 

Nikola pochází ze Starého Plzence a letos oslaví 45. naroze-
niny. Má dva syny (12 a 10 let) a dceru (3,5 roku). Rád cestuje 
a své cesty nejraději spojuje s návštěvou dobrých kaváren 
a restaurací. 

Nikola Gregoriades má za sebou také bohatou sportovní 
kariéru, dosáhl nejvyšší mezinárodní taneční třídy M ve spor-
tovním tanci, zúčastnil se mnoha tanečních soutěží jak v České 
republice, tak v zahraničí, absolvoval bezpočet tanečních 
vystoupení a show. Dráhu sportovního tanečníka opustil 
teprve nedávno, kdy plně převzal vedení taneční školy. Svůj 
čas dnes dělí mezi práci a péči o rodinu, se kterou již 14 let žije 
v Nepomuku. „V domě u náměstí, kde teď s rodinou bydlíme, 
bydlel můj tatínek, dědeček i stýček a všichni Gregoriadesovi. 
Toto je pro mě velice důležité a předkové by byli určitě rádi, 
že mladá generace Gregoriadesů zůstává v Nepomuku,“ říká 
v rozhovoru.
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Činnost dobrovolných nepomuckých hasičů

V období od 16. prosince do 15. ledna byla jednotka nepomuckých 
dobrovolných hasičů povolána Krajským operačním střediskem 
Hasičského záchranného sboru Plzeňského kraje k pěti událostem.

Poslední den v roce 2024, tedy na Silvestra, jsme byli v odpoledních 
hodinách s jednotkou HZS Nepomuk vysláni do lokality Nový Dvůr 
mezi Kramolínem a Myslívem, kde uvízl kůň zadní nohou v mostku 
a částí těla spadl do potoka. Na místo byl přivolán i veterinář a po 
konzultaci s ním a s majitelem koně bylo dohodnuto, že kůň bude 
vzhledem k závažnosti poranění a věku na místě utracen. Poté byl 
pomocí navijáků vyproštěn. Majitel koně zajistil likvidaci kadáveru. 

Následující den, tedy hned na Nový rok, nám byl po 15. hodině 
vyhlášen poplach a operační středisko nás vyslalo jako posilo-
vou jednotku k požáru chaty v Kvášňovicích. Požár se tu rozšířil 
z hořící kolny na podkroví a střechu přilehlé chaty. Na místě jsme 
zasahovali spolu s dalšími osmi jednotkami, řídícím důstojníkem 
HZS Územního odboru Klatovy a vyšetřovatelem požárů. Loka-
lizace požáru byla provedena pomocí několika vodních proudů 
včetně hašení z výškové techniky až po 17. hodině. Po 19. hodině se 
jednotky začaly postupně vracet na své základny, před 20. hodi-
nou byla provedena úplná likvidace požáru. Příčinou vzniku byla 
nedbalost, škoda byla stanovena na dva miliony korun. K události 
jsme vyjeli s technikou CAS 20 Tatra a OA Škoda Octavia Scout.

Z požáru v Kvášňovicích byla naše jednotka přeposlána k ote-
vření zabouchnutého domu, ve kterém vytékala voda. Dům jsme na 
místě otevřeli a vodu uzavřeli. O úklid se již postaral sám majitel 
a my jsme se vrátili k předešlému zásahu.

Čtvrteční ráno 9. ledna bylo ve znamení ledovky. Napříč celým 
krajem se během rána a dopoledne stalo více dopravních nehod, 
ke dvěma z nich vyjížděla i naše jednotka. Nejprve před půl devá-
tou jsme byli s jednotkou HZS Nepomuk, posádkami zdravot-
nické záchranné služby včetně vrtulníku LZS a Policií ČR vysláni 
k nárazu osobního auta do stromu mezi Milčí a Nepomukem. 
Cestu k zásahu komplikovala již zmíněná ledovka. Na místě hasiči 
pomocí vyprošťovacích nástrojů ve spolupráci se zdravotníky ZZS 
vyprostili vážně zraněnou řidičku, která byla letecky transpor-
tována do nemocnice. Naše jednotka se poté vrátila na základnu, 
jednotka HZS vyčkala na místě do příjezdu hlídky dopravní policie.

Před 10. hodinou nám byl znovu vyhlášen poplach, tentokrát na 
dopravní nehodu na silnici II/230 před Kokořovem, odkud bylo ohlá-
šeno auto spadlé do řeky Úslavy se dvěma osobami uvnitř vozidla. 
Jednotka HZS, která se právě vracela od předešlé nehody, byla na 
místě jako první a pomocí vyprošťovacích nástrojů se dostala do 
vozidla, pomohla cestujícím ven a následně po příkrém svahu na 
silnici, kde si osoby převzali zdravotníci. Společně jsme pak na řece 

foto archiv SDH Nepomuk 

instalovali norné stěny a nasypali sorbent na vodní hladinu. Těsně 
po našem příjezdu se na místě stala další dopravní nehoda, kdy 
nepřizpůsobením rychlosti jízdy na namrzlé silnici došlo ke smyku 
osobního auta, které skončilo jen pár metrů od zasahujících hasičů 
a techniky. Řidičku z tohoto vozidla si převzali do péče zdravotníci 
ZZS. Z důvodu stále vytékajících provozních kapalin do vody byl na 
místo přivolán vyprošťovací automobil z centrální hasičské stanice 
Plzeň Košutka a k události vyjel také řídící důstojník HZS Územního 
odboru Plzeň a pracovníci životního prostředí z MěÚ Nepomuk. 
Vozidlo bylo pomocí hydraulické ruky vyproštěno na silnici. Poté 
byla obě havarovaná auta odtažena mimo komunikaci, vozovka ukli-
zena a uniklé pohonné hmoty zasypány sorbentem. Místo si převzala 
dopravní policie a obě jednotky se vrátily na základnu. Jednotka HZS 
Nepomuk následující den sebrala sorbent z vodní hladiny a odstra-
nila z řeky instalované sorpční hady. 

Mimo zásahy jsme se věnovali také péči o techniku a odborné 
přípravě a výcviku s novými prostředky ve vybavení jednotky.

Jednotka HZS Nepomuk vyjela v uvedeném období ke 24 zása-
hům. Mimo výše zmíněných se jednalo o několik menších požárů, 
záchranu osob z uzavřených prostorů a likvidaci padlých stromů 
přes komunikace.

V roce 2024 zasahovala naše jednotka u 38 zásahů, ke kterým 
nás vyslalo Krajské operační středisko Hasičského záchranného 
sboru Plzeňského kraje. Je to o šest zásahů více než v roce 2023. 
Jednalo se o 13 požárů, 10 dopravních nehod a 15 technických 
zásahů. Mimo tyto výjezdy jsme provedli mnoho ostatních čin-
ností jako například dovozy vody, mytí komunikací, asistenci při 
motocyklových i automobilových závodech a další. Při odborné 
přípravě, práci na technice a v areálu hasičské zbrojnice jsme 
strávili více než 1000 hodin.

Profesionální jednotka HZS Plzeňského kraje ze stanice Nepo-
muk vyjela v roce 2024 ke 317 zásahům, oproti předešlému roku 
to je o 35 zásahů méně.

Mnoho dalších hodin jsme strávili při činnosti Sboru dobrovol-
ných hasičů, především při pořádání akcí pro veřejnost. Jsme rádi 
že akce, které pořádáme, navštěvujete. Velký obdiv mají i vedoucí 
oddílu mladých hasičů, kteří též věnují mnoho svého času činnosti 
sboru, ať už pravidelným tréninkům, soutěžím či dalším akcím 
pro naše mladé hasiče.  

Další informace a fotky najdete na našem facebooku Hasiči Nepomuk 
a na webových stránkách www.sdh‑nepomuk.cz.

  
Jiří Šůs, SDH Nepomuk 
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Zahájení zámecké sezóny na Zelené Hoře je stanoveno na pátek 
4. dubna. Zbývají pouze dva měsíce do otevření, během nichž je 
zapotřebí areál připravit pro návštěvníky. Kdo by chtěl nahléd-
nout do zákulisí příprav, ten se může v sobotu 29. března přidat 
k akci „Ukliďme Česko“ přímo na Zelené Hoře a v zelenohorském 
lesoparku. 

První víkendové otevření zámku (4.–6. dubna) bude doprová-
zeno jarními trhy a třídenním kulturním programem. V pátek se 
veřejnosti představí velká výstava Fotoklubu Nepomuk Zelená 
Hora magická. Vstup na vernisáž od 17 hodin (na nádvoří a v kapli) 
je zdarma. Na celý páteční program není nutné mít vstupenku. 
Ta bude zapotřebí až na víkend a umožňuje majiteli opakovaný 
vstup. V předprodeji ji zakoupíte za 99 Kč (infocentra, Plzeň-
ská vstupenka, cena platí při zakoupení do 1. března). Děti do  
12 let vstupné neplatí. Program se aktualizuje na stránkách  
www.zelenahorazije.cz a těšit se můžete na besedu s Černými 
barony, koncerty, atrakce pro děti, zahradu plnou stánků i občerst-
vení, ohnivou a bubenickou show, kostýmované prohlídky, novou 
publikaci o Zelené Hoře a Šternberském dvoře aj.

Celoroční program na zámku Zelená Hora se postupně doplňuje. 
I vy se můžete stát součástí. Pokud máte zájem, pošlete nabídku 
ke spolupráci: avatarproduction@seznam.cz (Mirka Brožová). 
V únoru a březnu přijímáme na uvedeném e-mailu přihlášky od 
stánkařů na jarní i vánoční trhy a celoročně nabízíme pronájem, 
možnost uspořádat koncert nebo jinou společenskou akci v areálu 
Zelené Hory (kontakt Martin Novák: 724 519 804). Areál zámku 
a zámecké zahrady (bez infocentra a prohlídkové trasy vnitř-
ních prostor) bude zpřístupněn 24 hodin denně / 7 dní v týdnu 
za menší poplatek. Od června do konce září mohou návštěvníci 
počítat s nabídkou nových prohlídkových tras vnitřními prosto-
rami zámku Zelená Hora.

Těšíme se na vaši návštěvu. 

Miroslava Brožová 

Zámek Zelená Hora  
se připravuje na otevření

Výzva pro fotografy

Fotoklub Nepomuk ve spolupráci se se současným nájemcem 
Zelené Hory připravuje výstavu s názvem Zelená Hora magická. 

Pokud máte kvalitní fotografie Zelené Hory zdaleka či zblízka 
a chcete se zapojit, stačí když:
-  vyberete maximálně pět fotografií v tiskové kvalitě (finální tisk 

bude ve formátu A3 nebo A2), minimální velikost fotografie 
1,5 MB;

-  jednotlivé soubory označte Příjmení Jméno Autora_Název foto-
grafie_rok pořízení; fotografie bez těchto údajů či označené „bez 
názvu“ pořadatel neakceptuje;

-  nejpozději do 28. 2. 2025 je zašlete elektronicky na adresy: milan.
demela@gmail.com a fotoklub.nepomuk@gmail.com (přípustné 
je i zaslání fotografií přes www.uschovna.cz).

O výběru fotografií zařazených do výstavy vás budeme informovat 
v průběhu března 2025. Pořadatelé si vyhrazují právo finálního 
výběru fotografií. 

Výstava bude umístěna v prostorách zámku Zelená Hora, ver-
nisáž je plánována na 4. 4. 2025.

V sobotu 4. ledna se konal již 22. ročník protestního pěšího 
pochodu proti záměru Vlády ČR vybudovat na Horažďovicku 
hlubinné úložiště vysoce radioaktivních odpadů.

Z Chanovic se na trasu dlouhou devět a půl kilometru vydalo 
425 účastníků, kteří obešli symbolické území o ploše zhruba 306 
hektarů, což je nyní navrhovaná podzemní část úložiště.

Všech deset dotčených obcí na Horažďovicku společně žádá 
zákonodárné instituce o schválení takové verze zákona o řízeních 
souvisejících s hlubinným úložištěm radioaktivního odpadu, v níž 
budou zapracovány připomínky ohledně posílení práv samospráv 
a komplexnosti celého procesu. Podstatným prvkem musí být 
souhlasné vyjádření dotčené obce jako nezbytná podmínka pro 
určení umístění hlubinného úložiště na jejím území.

Požadavky volených zastupitelstev obcí byly podpořeny pří-
tomnými lidmi na petičních listech, které podepsaly stovky lidí. 
Petiční listiny budou zaslány ministrovi průmyslu a obchodu 
Lukáši Vlčkovi.

Obce z lokality Březový potok 
opět uspořádaly protestní 
pochod proti úložišti

Kontrolní zastávka v Holkovicích, foto archiv obce Chanovice



Nepomucké noviny / únor 202524 kultura / zveme vás / inzerce24

Ve čtvrtek 9. ledna se konal v sále nepomucké Sokolovny novoroční 
koncert Moniky Absolonové s názvem Bez řečí. Na 350 diváků si 
poslechlo důvěrně známé a oblíbené písně i skladby z muzikálo-
vých představení, kterých se držitelka Ceny Thálie zhostila nejen 
na pražských divadelních prknech. Doprovod zpěvačce obstarali 
pianista Ondřej Hájek a sboristé Andrea Holá a Ondřej Izdný. 

Monika Absolonová zazpívala 
v Sokolovně sváteční melodie

foto Pavel Motejzík

Kulturní centrum Nepomuk pořádá 12. dubna 2025 zájezd do 
pražského Hudebního divadla Karlín na muzikál SLUNCE, 
SENO, JAHODY.

Děj muzikálu, stejně jako filmu, se odehrává v jihočeské vsi 
Hoštice, do jejíhož JZD přichází na brigádu student vysoké země-
dělské školy Šimon Plánička. Obsah této letní komedie jistě není 
třeba připomínat. Hudbu, texty písní i muzikálové libreto vytvořil 
Ondřej G. Brzobohatý. 

Účinkují:
Šimon: Písařík Martin, Tomeš Roman
Venca: Kopečný Jan, Hořejš Filip
Blažena: Ďuricová Nikola, Korolová Ivana
Miluna: Pechová Kateřina, Prokešová Felicita
Evik: Daňhelová Kristýna, Vopletalová Anna
Škopek: Sobotka Martin, Kikinčuk Pavel
Škopková: Gondíková Adéla, Pazderková Iva
Kelišová: Coufalová Radka, Kretschmerová Jaroslava
Farář: Kotiš Bronislav, Ratajský Denny
Předseda: Genzer Richard, Vydra Václav
Hubičková: Břínková Pavla, Nálepková Světlana
a další.

Cena vstupenky včetně dopravy činí pouze 920 Kč. Autobus odjíždí 
ze Dvorce od ČD v 15.30 hodin, další zastávky Na Vinici, u hřiště 
a na náměstí A. Němejce. Návrat do Nepomuku se předpokládá 
kolem půlnoci. Zájemci se mohou hlásit na tel.: 371 580 337 nebo 
osobně v KIC Nepomuk, nám. A. Němejce 126. 

Pojeďte s námi do divadla
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Šárka Boušová  |  Bretagne 

Jsme tu jen na chvíli. To, co každý den zaží-
váme, ukládáme si do své paměti. Obrazy, 
pocity, zvuky, vůně nebo chutě světa. Pří-
jemné i nepříjemné. Někteří zbaveni daru 
některého ze smyslů. Každý tam, kde se 
právě nacházíme, co si s sebou životem 
neseme. Fotky nám pomáhají uchovat obraz 
okamžiků našich příběhů. Dokážou působit 
na naše smysly a oživit vzpomínky.

Bretagne je kus mého života. Divoké pří-
livy, magické západy slunce, majáky, hráz-
děné domy, barevné skalnaté útvary, tisíce 
let staré menhiry. Větrem zacuchané vlasy, 
krystalky soli na kůži, dotek písku a šimrání 
trav, chuť křupavých baget a croissantů, 
vůně palačinek, mořských řas a horten-
zií. Lahodný zvuk francouzštiny, pobřeží 
zahalené mlhou, častý déšť a nezkrotné vlny 
Atlantiku. Množství krásných vzpomínek, 
které ve mně probouzejí touhu se vracet.

Více na www.fotoklub-nepomuk.cz, Face-
booku a v obchodním domě Úslava v Mini-
galerii Václava Křepelky. Pointe de Corsen – nejzápadnější výběžek kontinentální Francie, Bretagne, 2024

Fotoklub Nepomuk představuje svou tvorbu
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 TÁBOR 
TANEČNĚ - VÝTVARNÝ 

23. 8. – 30. 8. 2025 
STŘELSKÉ HOŠTICE 

CENA: 5900,- 
 

 

TANEČNÍ LEKCE SE ZKUŠENÝMI LEKTORY 
KREATIVNÍ VYRÁBĚNÍ 

RECESIÁDA 

HODNĚ ZÁBAVY 

A MNOHO DALŠÍHO 
 

PŘIHLÁŠKY 
na tel. 607 208 988 

nebo na emailu: dkounovska@seznam.cz 

  PRO KLUKY I HOLKY - 
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Ve spolupráci s realitní makléřkou odpovídáme v této rubrice 
na dotazy čtenářů z oblasti realitního trhu, stavební legisla‑
tivy a financování úvěry a hypotékami. Své dotazy směrujte na 
e‑mail noviny@nepomuk.cz

Otázka:
S manželkou se poohlížíme po rodinných domech v okolí 
Nepomuku. Kvůli svým finančním možnostem se koukáme 
spíš po starších domech k rekonstrukci a počítáme s tím, že si 
dům sami postupně opravíme. Už jsme se byli na dva podívat 
a jeden se nám dost líbil. Jenže když jsem u makléře vznesl 
dotaz na projektovou dokumentaci, tak mi sdělil, že majitel 
žádnou nemá. Ptal jsem se tedy, jestli by ji nemohl zajistit, 
a on mi řekl, že je to zbytečné a že to řešit nebude. Můj dotaz 
zní: je oprávněné chtít po majiteli domu projektovou doku-
mentaci? Dost by nám to usnadnilo následnou opravu domu.

Odpověď:
Děkuji za Váš dotaz a jsem velice ráda, že zde zazněl. Toto 
je téma, se kterým se setkávám dnes a denně. Každý maji-
tel nemovitosti má povinnost mít projektovou dokumen-
taci své nemovitosti, a to po dobu celé existence stavby. 
Tato projektová dokumentace by měla odpovídat aktuál-
nímu stavu nemovitosti a měla by tedy zachycovat poslední 
kolaudovaný stav objektu. Tuto projektovou dokumentaci 
by měl následně předat novému majiteli. Pokud prodávají-
cího zastupuje uvědomělý a profesionální makléř, pak by měl 
tuto povinnost současnému majiteli/prodávajícímu vysvětlit 
a ideálně mu pomoci tuto dokumentaci zajistit. My to děláme 
pro své klienty běžně. Velmi často se setkáváme s tím, že 
majitel projektovou dokumentaci nemá, anebo má, ale ta 
neodpovídá aktuálnímu stavu nemovitosti. A i takové případy 
umíme řešit. Něco, co my považujeme za zcela standardní 
profesionální přístup, je evidentně nadstavbou, kterou svým 
klientům poskytujeme. Pokud se vrátím k Vašemu dotazu, 
tak Vy máte jednoznačné právo projektovou dokumentaci 
požadovat a odpověď pana makléře, kterou jste na svůj dotaz 
dostal, brát jako pokus o špatný vtip. Pokud máte o dům 
zájem, trvejte si na svém a dokumentaci chtějte.

Ing. Petra Lebl Bínová
Tel: 602 334 001, 

e-mail: petra.binova@nextreality.cz,  
www.petramax.cz

Realitní poradna 

Johánek v Klokotech
Mariánské poutní místo Klokoty se nachází v samé blízkosti Tábora, 
takže je nám trochu vzdálenější než Svatá Hora. Ale i do Klokot 
Nepomučtí často putovali. Samozřejmě kvůli úctě k Panně Marii 
Klokotské (také zvané Klasové podle ozdob na jejím šatu), ale záro-
veň se rádi setkávali s P. Aloisem Matulíkem (nar. 1905); od roku 
1985 už mohli navštěvovat na Klokotech jen jeho hrob. Mimořádně 
oblíbený kněz, působící v Nepomuku v letech 1939–1950, se vzorně 
staral o oba nepomucké kostely, obnovil také krytinu a fasádu budovy 
arciděkanství. Činorodý člověk, člen Kongregace bratří těšitelů 
z Gethseman (starali se o nemocné) se dostal do hledáčku StB, byl 
vyslýchán, v roce 1950 v Nepomuku zatčen a vězněn až do roku 1954. 
V roce 1969 se vrátil do Klokot, což bylo jeho působiště před přícho-
dem do Nepomuku. 

V roce 1980 získal pro Klokoty osm nových zvonů s názvy českých 
patronů, mezi nimiž je pochopitelně i zvon sv. Jana Nepomuckého. 
Ten představuje nejmladší stopu našeho světce v tomto ojedinělém 
barokním areálu. Těch stop najdeme ale více. Na barevné mozaice na 
fasádě průčelí poutního kostela Nanebevzetí P. Marie, kde převládá 
modrá a žlutá, ve středu nad portálem, vidíme postavu stojícího 
světce s obvyklými atributy, za nímž jsou mostní oblouky nad řekou 
a pod nímž je nápis: „K uctění památky svého manžela věnuje Běla 
Nepomucká". Hrob Nepomuckých z Tábora najdeme na přilehlém 
hřbitově. V něm odpočívá i Albína Nepomucká (1878–1955), donátorka 
mozaiky. Rodina Nepomuckých se totiž věnovala práci se sklem.  

Třetí provázanost poutního místa se sv. Janem je docela výrazná: 
v západní části ambitů, které obklopují kostel, je sedm barokních 
závěsných lunetových obrazů – olejomaleb na plátně, jejichž autora 
neznáme. Obrazy mají tři části – v levé je vždy výjev ze Starého 
zákona, uprostřed výjev mariánský a vpravo svatojánský! Takže zde 
vidíme světcovo narození, světce jako ministranta při mši svaté, jeho 
kněžské svěcení, světce jako kazatele v katedrále sv. Víta, zpověď 
královny Žofie, světce – poutníka do Staré Boleslavi a mrtvé svět-
covo tělo ve vltavské vodě. 

Uprostřed západní části ambitů se nachází výklenková kaple SJN, 
kterou nechal vystavět hrabě z Klenové roku 1724: za kovovou zdob-
nou mříží, nad oltářem na zdi, stojí socha Nepomuckého s výrazně 
nakloněnou hlavou ke kříži, jenž drží v ruce. Kaple má své „strážce“ 
– k nim patří také pan Jiří Šafr z Tábora, dnes sedmapadesátiletý 
muž, jehož praděd pocházel z Jarova a byl pokřtěn v prádelském 
kostele. Moc mě potěšil zasláním nahrávky zvuku zvonu sv. Jana!

Klokoty se stavěly počátkem 18. století (1700–1743), kdy úcta k Nepo-
muckému zvláště ožila ( Janovo svatořečení proběhlo v roce 1729), 
a proto se do klokotského poutního místa výrazně propsala. V roce 
2018 byly Klokoty, tento barokní skvost na skále nad Lužnicí, pro-
hlášeny národní kulturní památkou. Putovali sem významní čeští 
šlechtici a často také císařovna Marie Terezie. Místo opravdu stojí 
za to, abyste k němu doputovali! 

Marie Bílková

Svatojánský koutek

Areál poutního kostela Nanebevzetí Panny Marie v Klokotech,  
zdroj: Římskokatolická farnost Tábor‑Klokoty, www.klokoty.cz
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V podvečer 30. dubna se stavěla na návsi máj. Běda, jestli ji chlapci 
neuhlídali přes noc, měli o ostudu postaráno. Ráno pak vápenné 
pěšinky označené jmény pospojovaly domy těch mladých lidí, kteří 
k sobě našli cestu vzájemné náklonnosti.

Slavné bývaly svatojánské poutě, na které přicházela procesí 
až z Bavorska.

V některých obcích na Nepomucku se v sobotu před svatoduš-
ními svátky v noci stavěl „koráb“. Všechno, co nebylo přibito nebo 
zamčeno, shromáždili hoši doprostřed vsi na vysokou hromadu. 
Dolů dali těžší a objemnější věci, jednou dokonce i těžký žebřiňák, 
nahoru pak lehčí věci. V neděli ráno si pak majitelé své věci odnášeli.

V roce 1948 byla dostavěna a českobudějovickým biskupem 
J. Hlouchem vysvěcena nová kaple sv. Cyrila a Metoděje. Stavba 
byla financována z darů občanů (vybralo se 27 tisíc korun), kteří 
ji také svépomocně vybudovali. Hodnota díla činila 47 tisíc korun.

Na vánoční svátky roku 1948 v ní byla uzavřena první svatba 
Marie Špetové z č. 36, ženichem byl Eduard Kos. Prvním pokřtě-
ným novorozencem byl Václav Velíšek z č. 49. 

Kéž by stále platilo zbožné přání kronikáře, aby „kaple sloužila 
nám i budoucím pokolením jako příklad vzájemné spolupráce, 
obětavosti a svornosti, lásky a přátelství jednoho k druhému“.

Nejrušnější dobou na vsi bývala vždy senoseč a žně, kdy líbezným 
budíčkem bylo zvonivé naklepávání kos. V roce 1933 právě o žních 
došlo k velké tragédii. Tři mladí lidé, Jan Kohout z č. 34, studu-
jící učitelského ústavu, Marie Jakubčíková, studentka obchodní 
akademie, a její mladší sestra Anežka, žákyně měšťanské školy, 
utonuli v rybníku Jednota. Vor, na kterém jezdili, se uprostřed 
rybníka s nimi převrhl, a jak výstižně praví nápis na pomníku 

2. část

Vesnický rok v Kozlovicích

jejich společného hrobu na nepomuckém hřbitově: „V zátopě vln 
ztroskotaly jejich mladé sny a naděje, všechny radosti i žaly kryjí 
věčné času závěje.“

Ani na podzim nebyl čas na odpočinek. Vybíraly se brambory, 
oralo se, sely se ozimy. 

O havelském posvícení byla většina prací na polích hotova, bylo 
možno s úlevou vydechnout. Když přijel Martin na bílém koni, 
nebylo už daleko do Vánoc. O svaté Lucii – 13. prosince – chodila 
po vsi děvčata, převlečená do bílého, a předváděla hru o sv. Lucii, 
která si místo pohanského ženicha vyvolila službu Kristu, přestože 
jí hrozila smrt. Někdy ta představení, navzdory svatému námětu, 
byla značně nevázaná, až uličnická. To tehdy, když děvčata pod 
záminkou zjišťování pořádkumilovnosti hospodyně „kontrolovala“ 
místnosti tak důkladně, že pak byl nutný jejich generální úklid.

Na Štědrý den ráno za šera se ještě po 2. světové válce dodržo-
val zvyk „ovazování stromů“. Děti z každého stavení si vzaly mlá-
cenou žitnou slámu a každý stromek ovázaly jakoby slaměným 
provázkem. Při tom říkaly:

„Ovazujte se hruštičky, švestičky, jablíčka, třešničky, zítra 
bude mráz.

Nebudete-li se ovazovati, posekáme vás.
Na naši úrodu, na Ševcojc (Tomšojc, Venojc…) mráz.“
Toto poněkud zlomyslné přání napravil a uhladil v podvečer 

jednoduchou líbeznou melodií svého rohu obecní pastýř.
Vánoce skončily. Přišel nový rok a začal další nekončící koloběh 

práce, starostí i radostí.

Marie Horová

Historie jedné pohlednice
Počátkem roku 1926 se jeden mladý muž rozhodl, že pojede za prací do světa. Nejprve se vydal do Francie, odtud potom vycestoval a trvale se usadil 
v Kanadě. Tam ho konečně dostihla pohlednice od jeho kamaráda. Je velmi hustě popsaná drobným úhledným písmem. Dozvídáme se z ní množství  
novinek o životě vesnice. Po dvaceti letech se muž vrátil do Čech, jel navštívit svou matku, ale zpátky do Kanady se už nevrátil. Pohlednici si přivezl 
s sebou. Je to vlastně dobová fotografie obce Kozlovice. Byla vydána nakladatelem J. Hnízdilem z Nepomuku. Díky ní se nám dochovala podoba obce 
před sto lety. Pohlednice byla totiž odeslána 24. května 1926.
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Nejaktuálnější informace najdete na našem webu www.fenix-nepomuk.cz, Facebooku pod profilem @FenixNepomuk  
a Instagramu pod celým názvem Volnočasové centrum Fénix Nepomuk. Tel. +420 606 032 707, fenix@urad‑nepomuk.cz

Novinky ve Fénixu

Kancelář: pondělí až pátek 8:00–15:30 hodin nebo po telefo-
nické domluvě.

Srdečně vás vítáme v novém roce! 
Vaše podpora dělá z komunitního centra Fénix něco výjimečného 
a velmi si toho vážíme. Naplněné kurzy, šíření dobrého slova mezi 
přáteli, sdílení na internetu i vaše návrhy na zlepšení jsou pro nás 
neocenitelné. Díky vám se naše přání proměňují v realitu a spo-
lečně tvoříme silnější a vzkvétající Fénix.

Na konci ledna byly v rezervačním systému na webových strán-
kách Volnočasového centra Fénix znovu otevřeny všechny kurzy, 
kde si můžete vybrat a zarezervovat místa. Podmínky přihlášení 
také naleznete na webových stránkách.

Jarní příměstský tábor ve Fénixu
Datum: 24.–26. února 2025 
Místo: Volnočasové centrum Fénix 
Věk: 6–12 let
Připojte se k nám na tábor plný zábavy, dobrodružství a nových 
přátelství! 
Naše aktivity zahrnují:
 Tvořivé dílny
 Sportovní hry
 Vaření a pečení
 Zábavné soutěže
Cena: 1 200 Kč ( Jídlo a pití si děti přinesou s sebou. Možnost ohřátí.)
Přihlášky: Do 20. února v rezervačním systému nebo na telefonu 
+420 606 032 707.
Neváhejte a zajistěte svým dětem nezapomenutelný jarní příměst-
ský tábor plný nových zážitků.

Učte se španělsky s Fénixem
Volnočasové centrum Fénix připravuje nový kurz španělského 
jazyka, určený jak pro začátečníky, tak i pro pokročilé. Kurz nabízí 
skvělou příležitost pro všechny, kdo chtějí objevovat krásy špa-
nělského jazyka a kultury. Účastníci kurzu se mohou těšit na 
praktická cvičení, konverzace, zábavné aktivity a kulturní vhled 
do španělsky mluvících zemí. Pokud máte zájem, přihlaste se na 
našem rezervačním systému nebo na telefonu +420 606 032 707. 
Neotálejte a připojte se k nám na cestě za novými jazykovými 
dovednostmi a zážitky.
Lektorem španělštiny je Juan Carlos Zabala Laverde (40). Pochází 
z Kolumbie, ale už téměř šest let žije v České republice, konkrétně 
v Budislavicích. Do Čech ho přivedla láska k manželce, spolu 
vychovávají syna. „V České republice se mi moc líbí," říká Juan 
Carlos, který pracuje v nedalekém zemědělském podniku. Přes-
tože mu čeština zpočátku dělala potíže, dnes se už bez problémů 
domluví. Jeho srdce ale stále bije pro rodnou španělštinu, kterou 
se nyní rozhodl vyučovat. „Rád bych všem, kteří mají zájem, ukázal 
krásu tohoto jazyka,“ dodává s úsměvem. Zájemci o kurzy španěl-
štiny se tak mohou těšit na výuku s rodilým mluvčím.

Petra Voblizová a Jaroslava Petrásková,  
realizační tým Volnočasového centra Fénix 



Nepomucké noviny / únor 202530 spolky / sport 30

Divočátka pomáhají  
s Tříkrálovou sbírkou

Za téměř čtyři roky fungování Lesního klubu Divočátka se z mnoha 
aktivit stala již tradice. A jednou z nejoblíbenějších jsou „Tři krá-
lové“. Tvoření, učení, čtení, zpívání i další aktivity druhého led-
nového týdne spojuje téma dávných mudrců. Vrcholem všech 
aktivit pak bývá tříkrálová obchůzka, a to hned z několika důvodů. 
Obléknout se do královských kostýmů, pozdravit sousedy v Bez-
děkovci, popřát jim do nového roku vše nejlepší, předvést svůj 
pěvecký um a v neposlední řadě pomoci naplnit kasičku Tříkrálové 
sbírky pořádané Charitou Horažďovice. Pro to všechno se každo-
ročně do tříkrálového koledování zapojujeme, seznamujeme děti 
s poselstvím Tří králů a ukazujeme jim, jak mohou pomoci těm, 
kteří neměli tolik štěstí jako ony.

Mrzí vás, že jste se letos nestihli do sbírky zapojit? To nemusí, 
pro bezhotovostní dary je sbírka otevřená celoročně. Pro více 
informací mrkněte na www.trikralovasbirka.cz.

A jestli se chcete dozvědět víc informací o LK Divočátka nebo 
jen sledovat, jak se nám daří, navštivte naše webové stránky www.
divocatka.cz, facebookovou stránku Lesní klub Divočátka, pište 
na mail info@divocatka.cz, volejte na 604 341 981 nebo se za námi 
přijďte rovnou podívat. Budeme se těšit!

Barbora Bláhovcová, LK Divočátka

foto J. Terčová

Před Vánoci uspořádali 
nepomučtí fotbalisté 
turnaj mladších žáků
V sobotu 21. prosince 2024 se v nepomucké sportovní hale konal 
turnaj mladších žáků U13, pořádaný trenéry Petrem Velíškem 
a Miroslavem Třeštíkem pod záštitou FK Nepomuk. Turnaje se 
zúčastnilo šest mužstev – FK Nepomuk, TJ Přeštice, Sokol Blovice, 
SK Starý Plzenec, TJ Klášter a Sparta Radkovice. 

Hrála se jedna skupina, každý s každým, 12 minut se systémem 
4+1. Zápasy řídili delegovaní rozhodčí FAČR. V turnaji bylo k vidění 
hodně gólů a pěkných akcí. Do turnaje byla vložena individuální 
soutěž na techniku.

Každý tým dostal ceny za předvedené výkony, první tři týmy 
obdržely navíc poháry a medaile. Byly uděleny ceny pro nejlepšího 
hráče turnaje, nejlepšího střelce a nejlepšího brankáře.

Chtěli bychom poděkovat sponzorům za darované ceny do tur-
naje ( Jan Pondělik, Potraviny U Veselých, Klaus Timber, Obreta, 
Elitex, FAČR Plzeň-jih).

• 1. místo SK Starý Plzenec
• 2. místo FK Nepomuk
• 3. místo TJ Přeštice
• 4. místo Sparta Radkovice
• 5. místo Sokol Blovice
• 6. místo TJ Klášter

Nejlepší hráč – FK Nepomuk – Jonáš Kovář
Nejlepší střelec – FK Nepomuk – Matyáš Třeštík
Nejlepší brankář – TJ Přeštice – Dominik Čepický
Individuální soutěž – KJ Klášter – Václav Průcha

Petr Velíšek

foto Ivana Švecová
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Žáci z šachového klubu se 
zúčastnili krajského přeboru

V sobotu 11. ledna vyrazilo naše družstvo ve složení Filip Kodý-
dek, David Halmeš, Vašek Kovář, Vašek Záruba, Jakub Michálek 
a Michaela Malátová do Domažlic na krajský přebor šestičlenných 
družstev starších žáků. Jako vloni jsme měli na pomoc jednoho 
hostujícího hráče z plzeňské Letné s tím, že se děti budou stří-
dat, ale nakonec Jakub Michálek přijal nabídku družstva Tachova, 
kterému naopak jeden hráč chyběl.

První dvě kola naši vyhráli a tím se jejich soupeři pro třetí kolo 
stali plzeňští z ŠK 64. Tohle družstvo, které nakonec obsadilo 2. 
místo, bylo nad síly našich. Ve čtvrtém kole si ale naše děti opět 
spravily chuť, tentokrát na družstvu Domažlic. V předposledním 
kole jsme prohráli s plzeňskou Letnou, budoucími vítězi celého 
turnaje, ale i přesto jsme drželi 3. místo. O to nás připravilo až 
poslední kolo a další tým z ŠK 64. Konečné 5. místo z celkových 
deseti týmů je pro náš klub pěkný výsledek, zvlášť když za nás 
hrály i děti, které ještě zdaleka nedosahují dané věkové hranice 
pro tuto kategorii. Za úspěch považujeme i to, že jsme byli dokonce 
nejlepším mimoplzeňským družstvem.

Pokud se někdo další chce přidat a  také si zkusit zahrát 
šachy, ať přijde ve čtvrtek v 17 hodin do naší klubovny v nepo-
mucké sokolovně.

Zdeněk Flajšman, ŠK Dvorec

foto Michal Halmeš

Turisté vyrazili na Nový rok potřetí na Lipák                                                                  

Už potřetí si lidé vyrazili 1. ledna na akci, kterou pořádal nepom-
ucký Klub českých turistů pod názvem Novoroční čtyřlístek – Špacír 
kolem Zelené hory. Tato významná sbírková akce na podporu zdra-
votně postižených spoluobčanů a vytvoření nových vozíčkářských 
tras pro jejich potřebu se konala již podvaadvacáté. Zakoupením 
novoročního čtyřlístku za 30 korun pro sebe nebo třeba i pro své 
příbuzné či kamarády každý podpořil blízké, potěšil pořadatele, ale 
i sám sebe vědomím, že přispěl na dobrou věc. Pravda je, že letos 
vybraný příspěvek, něco přes 4 000 Kč, není velký a je jen kapkou 
v moři peněz, které jsou na vybudování stezky nutné, ale když si řek-
neme, my pořadatelé i vy, naši podporovatelé a příznivci turistiky, 
že „kapka ke kapce a dílo se podaří“, tak budeme všichni spokojeni. 
Navíc ten dobrý pocit vyvolává i vědomí, že jsme se řídili čtyřmi 
motty, jež jsou na kalendáříku, který jste získali při koupi čtyřlístku: 

• Překonej svoji pohodlnost – jdi na Nový rok na výlet, procházku.
•  Učiň něco pro své okolí – pozvi alespoň jednoho bližního svého 

z okolí na tento výlet.
•  Poznej, kde žiješ – projdi alespoň maličký kousek vlasti a svého okolí.
• Přispěj potřebným částkou minimálně 30 Kč.

Že přišli ti skalní, co si potřebují rozšířit sbírku novoročních 
čtyřlístků, to mě nepřekvapilo, ale přišli i lidé, kteří o akci nic 
nevěděli a  získali svůj první novoroční čtyřlístek, tentokrát 
v barvě růžovofialové.

Na vrcholu, kde je vítali usměvaví a ochotní pořadatelé, je čekalo 
bohaté teplé i studené občerstvení včetně buřtíků k opečení, 
všichni si připili na zdraví a šťastný nový rok 2025. Této možnosti 
využilo 140 osob a vybralo se 4 068 Kč. 

Kromě mnoha jednotlivců přišly akci podpořit tradičně i celé 
rodiny, např. Váňovi v počtu sedm osob, kteří měli ve svém středu 
i jednu ze dvou rekordmanek, co se do počtu získaných všech 22 
čtyřlístků týče, paní Ivanku Váňovou. Přišla i rodina Kubova – pět 
osob, manželé Březákovi (bohužel už bez Zorinky) a samozřejmě 
naše věrné Sokolky, bez kterých by se akce Klubu českých turistů 
už ani nemohly obejít. Na druhé straně barikády, tedy na straně 
pořadatelů a organizátorů, byla rodina Miroslava Dvořáka – šest 
osob, která pomáhala, kde se dalo.

Nálada byla výborná, počasí nám přálo stejně jako dvěma dalším 
akcím v Nepomuku, které se v tu dobu konaly na jiném místě. Celá 
akce se skvěle vydařila, za což patří nejen organizátorům, ale 
i všem, kteří přišli a zakoupením novoročního čtyřlístku přispěli 
na dobrou věc, můj neskonalý dík. Věřím, že i do budoucna budou 
akci podporovat a tím pomáhat lidem, kteří to v životě nemají moc 
lehké. Udělali jsme pro to všichni maximum.

V cíli jsme si popřáli hodně zdraví, štěstí a pohody do nového 
roku 2025 a někteří, jimž se ani nechtělo jít domů, si zašli popo-
vídat o tom, co a jak bude v letošním roce, co nás čeká a nemine, 
ještě do fotbalového klubu. Probíraly se akce turistů, na kterých 
se doufám budeme hojně, ať už kdekoliv, potkávat.

Helena Sedláčková, Klub českých turistů Nepomuk                           

foto Miroslav Dvořák
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NEPOMUK / únor a březen 2025 okolí NEPOMUKU / únor a březen 2025

Kulturní a informační centrum Nepomuk

Náměstí Augustina Němejce 126, 335 01 Nepomuk
Tel.: 371 591 167 / E-mail: infocentrum@nepomuk.cz

Otevírací doba Informačního centra (říjen až duben): pondělí až pátek 8.30–11.30 a 12.00–16.00 hodin, sobota 9.00–13.00 hodin. 
Městské muzeum a galerie Nepomuk je uzavřené po dobu nezbytně nutnou z důvodu rekonstrukce a výstavby výtahu. Děkujeme za pochopení.

Aktuální informace o akcích v Nepomuku a okolí najdete na internetu pod odkazem nepomuk.cz/obcan/udalosti
Změna programu vyhrazena 

8. 2. Volné bruslení s městem Nepomuk, od 15.00 do 16.30 hodin, 
Zimní stadion Sušice, více na www.fenix-nepomuk.cz

19. 2. Zdeněk Izer – Vyndavací zas tam dací, od 19.00 hodin, 
Sokolovna Nepomuk, předprodej vstupenek on-line (https://1url.
cz/h1TvV) nebo v KIC Nepomuk

21. 2. Sportovní ples – k tanci a poslechu hrají Pelíškové, bohatá 
tombola, od 20.00 hodin, Hotel U Zeleného stromu Nepomuk, 
vstupné 200 Kč, rezervace a prodej vstupenek od 1. února na tel. 
č. 723 437 653, pořádá Fotbalový klub Nepomuk z. s.

22. 2. 81 let od sestřelení Liberatoru – vzpomínkový akt, 9.45 
příjezd kolony vojenských historických vozidel, od 10.00 hodin 
pietní akt, náměstí A. Němejce, Nepomuk

22. 2. Hasičský bál SDH Nepomuk – zahraje kapela Melodion, 
bohatá tombola, hasičský fotokoutek, od 20.00 hodin, Sokolovna 
Nepomuk, předprodej vstupenek od 5. února na tel. 737 101 582, 
www.sdh-nepomuk.cz 

8. 3.  Volné bruslení s městem Nepomuk, od 15.00 do 16.30 hodin, 
Zimní stadion Sušice, více na www.fenix-nepomuk.cz

14. 3. Sokolský ples – hrají Pelíškové, od 20.00 hodin, Soko-
lovna Nepomuk

22.–23. 3. Jarní svatojánská pouť, kostel sv. Jana Nepomuckého

22. 3. Hrabě Jan Nepomuk Harrach – přednáška o mimořádné 
osobnosti českého politického, hospodářského a kulturního života 
v době Rakouska-Uherska, od 14.00 hodin, Svatojánské muzeum, 
vstupné 50 Kč

22. 3. P. Jan Strnad – přednáška o zakladateli Svatojánského 
muzea, přednáší P. Vítězslav Holý, od 16.00 hodin, Svatojánské 
muzeum, vstupné 50 Kč

do 19. 2. Přeštičtí fotografové, vzpomínková výstava na profesi-
onální fotografy v Přešticích od konce 19. stol. spojená s výstavou 
fotografií Josefa Kubáta, Dům historie Přešticka

do 16. 3. Modely vojenské techniky v čase, výstava k 80. výročí 
ukončení 2. světové války, Dům historie Přešticka

do 5. 4. Odkaz zmizelých: Židovští obyvatelé jižního Plzeňska 
– výstava představí největší židovské komunity jižního Plzeň-
ska a osudy některých (ne)obyčejných lidí židovského původu, 
Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

1. 2. Swap party – vyměňování věcí, od 15.00 hodin, Kulturní 
dům Klášter

8. 2. Dětský maškarní bál – spoustu zábavy a bohatá tombola, od 
15.00 hodin, Kulturní dům Klášter, vstupné dobrovolné  

8. 2. Hasičský bál, od 20.00 hodin, kulturní dům Hořehledy

13. 2. – 22. 5. Osvobození 1945: Muži 2. pěší divize, výstava, ver-
nisáž 13. 2. od 17.00 hodin, Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

13.–15. 2. Na rande do muzea! Speciálně vyzdobené interiéry 
zámku Hradiště, tvořivá dílna, stopovačka, fotokoutek, společen-
ské hry…, 9.00–15.00, vstup 1+1 zdarma, Muzeum jižního Plzeň-
ska v Blovicích

16. 2. Divadelní představení Lesní království, od 15.00 hodin, 
Sokolovna Spálené Poříčí

16. 2. Valentýnský koncert Tóny lásky, od 17.00 hodin, zámek 
Spálené Poříčí, pořádá Mikroregion Nepomucko

21. 2. Školní masopust – průvod masek, od 9,00 (náměstí) ZŠ 
a MŠ Spálené Poříčí

12. 3. Cestovatelská beseda s Petrem Nazarovem, od 18.00 hodin, 
Městská knihovna Spálené Poříčí

29. 3. Ukliďme Česko – zámek Zelená Hora a lesopark, od 9.00 
hodin, sraz u sýpky na Šternberském dvoře

29. 3. Burza Tchořovice (další termíny 31. 5. / 28. 6. / 30. 8. / 27. 
9. / 25. 10.) 

Svaté dny na Zelené hoře (poutníci Svatojakubské cesty vstup zdarma): 23. 4. Svatý Vojtěch, 24. 6. Svatý Jan, 14. 7. Svatá Markéta, 
25. 7. Svatý Jakub, 12. 9. Svatá Marie, 11. 11. Svatý Martin
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Řádková inzerce

Opustila nás nejstarší  
obyvatelka Plzeňského kraje

V neděli 12. ledna, v brzkých ran‑
ních hodinách, zemřela nejstarší 
obyvatelka obce Neurazy i Plzeň‑
ského kraje, paní Marie Špetová 
ze Soběsuk.

Svůj pozoruhodný a  dlouhý 
život dokonala pouze jeden 
den před dovršením svých 
107. narozenin.

Marie Špetová byla výjimečná 
žena. Narodila se 13. ledna 1918 
do tehdejšího Rakousko‑Uherska. 

Do doby, kdy Evropou ještě zmítala první světová válka a samo‑
statná Československá republika byla daleko před svým vzni‑
kem. Je až neuvěřitelné, že člověk, který toho tolik prožil, žil ještě 
nedávno mezi námi.

Narodila se v Milči jako nejstarší ze čtyř sourozenců. Sloužila 
u sedláků v okolí a v Praze. V roce 1941 se provdala za Václava 
Špetu ze Soběsuk. Vychovala čtyři děti. Celý život pracovala 
v zemědělství, po založení zemědělského družstva převážně 
v živočišné výrobě.

Až po smrti manžela, ve svých osmdesáti letech, začala vyší‑
vat dečky a ubrusy, kterých vytvořila na čtyři stovky. Její největší 
zálibou ale byla četba. Až do vysokého věku jí výborně sloužila 
paměť, byla čilá a zajímala se o okolní dění.

Přestože už poslední dobou byla péče o ni velmi náročná, díky 
obětavosti její dcery jí bylo dopřáno dožít doma.

Tímto jí věnujeme tichou vzpomínku.

Obec Neurazy a město Nepomuk

Odešel objevitel Goddardova bombardéru

Jiří Kolouch a Ray Noury 
na Dubči v květnu 2009.

Dne 20. ledna 2025 zemřel po 
těžké nemoci ve věku 51 let Jiří 
Kolouch, rodák z  Prádla, občan 
Neuraz, námořník, muž mnoha 
řemesel, badatel, objevitel bom‑

bardéru poručíka Goddarda a především manžel, otec, bratr, 
kamarád. 

S Jiřím Kolouchem jsem se seznámil v době, kdy se svými přáteli na 
počátku 90. let kopal na Dubči trosky spojeneckého letounu. Právě 
díky těmto výzkumům bylo potvrzeno, že se jednalo o letoun B‑24 
Liberator a posádku Lt. George Goddarda. Jiřího nálezy následně 
posloužily k výstavbě pomníku přímo v místech katastrofy stroje od 
98th Bomb Group US 15th Air Force. Jiří nálezy z vykopávek předal 
do Městského muzea a galerie Nepomuk, kde jsou vystavené dosud. 
Ještě předtím však realizoval výstavu v Prádle a v mezičase, kdy se 
připravovala současná expozice, také v Muzeu jižního Plzeňska v Blo‑
vicích. Jiří se tématu příběhu mužů Lt. Goddarda věnoval i literárně 
a je spoluautorem knihy Operace Argument (2004) a First over Pilsen 
(2022). Na téma havarovaného stroje od americké "Patnácté letecké" 
poskytl řadu rozhovorů novinářům, filmařům i rozhlasovým repor‑
térům. Vždy odpovídal ochotně, fundovaně a věcně. V roce 2009 se 
také na Dubči setkal s Rayem Nourym, jediným letcem z posádky 
Lt. Goddarda, který leteckou katastrofu tehdy přežil. Především díky 
Jiřímu Kolouchovi je vzpomínka na americké letce, kteří 22. února 
1944 zemřeli v kraji pod Zelenou Horou, stále aktuální. 

Jiří Kolouch byl profesí námořník. Začínal na velkých zaoceánských 
lodích, na kterých se plavil po dlouhé měsíce prakticky po celé pla‑
netě. Vždy jsem se těšil, až se vrátí domů a bude vyprávět, co zažil a co 
je ve světě nového. Když pak po privatizaci podnik Československé 
námořní plavby a. s. zanikl, Jiří o svoji milovanou práci na čas přišel, 
náhradu ale vzápětí našel na říčních lodích, s nimiž se poté plavil 
v Německu, Holandsku nebo Švýcarsku. Absolvoval dokonce kapi‑
tánské zkoušky, aby mohl na velkých říčních lodích velet. Ani tady 
nezapomínal na svoji vášeň pro historii letectví a navštěvoval různé 
památníky a muzea. 

Vše zvládal s rozvahou, klidem a zručností. Z Prádla se přestěhoval 
do Neuraz, založil rodinu a s manželkou Martinou přivítal na svět syna 
Ondráška. Jiří byl manuálně velmi zručný, opravil dům, uměl pracovat 
s kovem a také začal renovovat se synem historické motorky. Jen tak 
mimochodem vytvořil rodinný rodokmen, zajímal se o dějiny Prádla 
a jako magnet ho přitahoval zdejší zaniklý cisterciácký klášter. Pro 
mne ale Jiří stále byl tím klukem, který stál na Dubči v hlubokém 
výkopu po kolena ve vodě a bahně, aby z něho se svými přáteli Zdeň‑
kem Šrámkem a Tomem Tykalem vytáhl tu letecký motor, tu reduk‑
tor nebo dokonce osobní identifikační známky amerických letců. 

Když Jiří onemocněl, nemohl se již zúčastnit vzpomínkového 
aktu k poctě mužů Lt. Goddarda, uspořádaného městem Nepomuk 
v květnu 2024. Stále jsem doufal, že se stane zázrak a tu zlou nemoc 
přemůže, stejně jako se vyrovnával s těžkou prací na lodích, vždyť 
Jiří byl statný muž. Nestalo se tak a Jirka se vydal na svoji poslední 
plavbu na vlnách nekonečna. 

Budeš nám chybět, kamaráde. Už teď nám chybíš.
S úctou za všechny, kdo Jirku Koloucha znali, vážili si ho a měli 

ho rádi
Karel Foud

Město Nepomuk s díky vzpomíná na osobnost stojící za objasněním 
a vyzvednutím trosek amerického letounu Liberator a obohacením 
expozice Městského muzea Nepomuk.

Upřímnou soustrast rodině a blízkým a čest jeho památce!

Město Nepomuk

ANGLIČTINA – online výuka (Skype apod.). Tel. 724 015 347,  
www.anglickyjazyk.net

Zednické práce – omítky, malířské práce, obklady, dlažby, bourací práce 
a další práce dle domluvy. Tel. 721 757 399.

Pronajmu byt v Nepomuku Na Vinici 3+1, 80 m2, přízemí, lodžie, v byt. 
domě, cena 16 000,‑ včetně energií. Tel. 737 948 944. 

Prodáme nový malý hrob na hřbitově ve Vrčeni. Tel. 739 278 011.

Prodám byt v Nepomuku Na Vinici 2+kk s balkonem, 46 m2, 4. patro, 
jižní strana. Tel. 602 708 811.
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Po krátkých cestách
chodili jsme spolu,
na tu dalekou
odešla jsem nyní za Tebou.

Dne 8. února 2025 uplyne deset let od chvíle, 
kdy nás opustil pan Jaroslav Kotyl 
z Nepomuku. 5. ledna 2025 odešla za ním 
na věčnost jeho manželka, paní Marie 
Kotylová. Za oba bude odsloužena  
v Nepomuku zádušní mše 9. února 2025.
Za vzpomínku děkují dcera Alice  
a vnučka Alice s manželem Lukášem. 

vzpomínka

„Odešla na věky, zbyla jen vzpomínka.
Byla ta nejdražší, byla to maminka.“

Dne 4. února 2025 to bude 15 let, co nás 
opustila paní Květoslava Zavadilová.

S láskou vzpomínají dcera 
Květa s manželem.

vzpomínka

„Jsou lidé, kteří pro nás 
znamenají víc než ostatní,
o to těžší je
naučit se žít bez nich.“

Dne 10. února 2025 uplyne rok, co nás 
navždy opustil milovaný manžel, tatínek 
a dědeček, pan Stanislav Staněk.
S úctou a láskou vzpomínají 
manželka a synové s rodinami.
Vzpomeňte s námi, kdo jste ho měli rádi.
Děkujeme.

vzpomínka

Dne 18. února uplyne deset let,
co nás opustil pan Josef Braun.

Děkujeme všem, kteří si 
vzpomenou s námi.

vzpomínka

„Kdo byl milován, 
není zapomenut.“

Dne 1. února 2025 uplynulo  
pět let, kdy nás navždy opustil 
pan Josef Skala z Nepomuku.
 
Stále vzpomínají manželka, synové 
s rodinami, vnoučata a pravnoučata.
 
Za vzpomínku děkuje rodina.

vzpomínka

Dne 2. února 2025 uplynul jeden 
smutný rok, kdy nás navždy opustil 
náš milovaný pan Josef Paneš.

S láskou stále vzpomíná manželka, 
dcera, vnuk, bratr a sestra  
s rodinou a švagrová.

vzpomínka

„I když jste odešli do nebeských bran,
v našich srdcích zůstáváte dál.
Vzpomínky zůstanou navždy.“

Dne 11. února 2025 uplyne devět smutných let, 
co nás opustila paní Boženka Jandošová.
S láskou vzpomínají dcera a snacha s rodinami, 
vnoučata, pravnoučata a sestra s rodinou.

Dne 18. února 2025 vzpomeneme nedožitých 
69 let pana Václava Jandoše.
Děkujeme za vzpomínku.

vzpomínka

„Měl jsi nás všechny rád,
my Tebe ještě víc,
deset let uprchlo a 
Ty jsi musel navždy odejít.“

Smutné je datum 17. dubna 2025, kdy před 
deseti lety odešel navždy náš milovaný 
manžel, tatínek, dědeček a pradědeček pan 
Miroslav Holý ze Sedliště u Nepomuku.
Všichni, kdo jste ho měli rádi, vzpomeňte s námi.
Vzpomínají manželka, děti s rodinami 
a ostatní příbuzní.
Nikdy nezapomeneme a děkujeme za vzpomínku. 

vzpomínka



Nepomucké noviny / únor 2025 35

                  PIVNIHOTEL.CZ    email: recepce@pivnihotel.cz    Nám. Augustina Němejce 416, Nepomuk

Přijďte se k nám pořádně naložit...

PiVnÍ LÁZnĚ
v nepomuku!

VÍŘIvKA

PiVnÍ LAZnĚ

FinsKÁ SAuna

MASÁŽe

Zavítejte do pivního světa, každý den 8:00 - 20:00, těšíme se na vás!

Relaxační zóna v Pivním hotelu v Nepomuku je dostupná celoročně nejen pro hotelové hosty. Přijďte si odpočinout 
do finské nebo parní sauny, vířivky, Kneippových lázní, zážitkové sprchy a nebo se natáhnout do relaxační místnosti 
se solnou stěnou. Vybrat si můžete také ze široké nabídky masáží, peelingů a zábalů. Zavítat můžete i do pivních lázní 
a naložit se na celou hodinu do pivní koupele s výčepem a neomezenou konzumací piva.

inzerce 35

- široký sortiment betonů

BETONÁRNA NEPOMUK

- doprava, MIX, pumpa - recyklovaný materiál

 724 831 020

www.sinepo.cz

- doprava, MIX, pumpa

- PREFA výroba

- písky, štěrky, kačírek

Chcete to zkusit? Přidejte se k nám do týmu. U Pošty 513, Nepomuk nebo volejte 725 763 950

POSILUJEME NÁŠ TÝM O TYTO PRACOVNÍ POZICE:

řidiče nákladních automobilů a tahačů

stavební strojníky pro obsluhu nakladačů, bagrů, válců

zedníky, železobetonáře, stavební tesaře a dělníky

sponzor měsíce

sponzor měsíce




